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Η Δημόσια Κεντρική Βιβλιοθήκητης Βέροιας  και η 
Κοινωφελής Επιχείρηση Δημοτικό Περιφερειακό Θέ-
ατρο Βέροιας (ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. Βέροιας) προχώρησαν 
πρόσφατα στην υπογραφή μνημονίου συνεργασίας 
με σκοπό τη  διάσωση και ανάδειξη του πλούσιου αρ-

χειακού υλικού του ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. Βέροιας (θεατρικά κείμενα, αφίσες, 
προγράμματα παραστάσεων, καταγραφές προγραμμάτων περιοδεί-
ας, μπορντερό -ημερήσια κίνηση εισιτηρίων-, δελτία τύπου, φωτο-
γραφίες, αλληλογραφία, μακέτες σκηνικών και σχέδια κοστουμιών, 
σκηνικά αντικείμενα, κοστούμια κ.ά.) σε ψηφιακή μορφή. Το υλικό 
που θα ψηφιοποιηθεί θα καταχωρηθεί στη ΜΕΔΟΥΣΑ το ψηφιακό 
αποθετήριο της Δημόσιας Κεντρικής Βιβλιοθήκης της Βέροιας και 
θα μπορεί να χρησιμοποιηθεί με ελεύθερη πρόσβαση για εκπαιδευ-
τικούς σκοπούς από σχολεία, πανεπιστήμια και μελετητές αλλά και 
από κάθε ενδιαφερόμενο.

Η ΜΕΔΟΥΣΑ προάγει την πολιτιστική κληρονομιά και φυσιογνω-
μία της περιοχής της ΗΜΑΘΙΑΣ και ενισχύει τη τοπική ταυτότητα 
με τη συλλογή, διατήρηση και διάθεση συλλογών τοπικού ενδιαφέ-
ροντος μέσα από το ψηφιακό της αποθετήριο. Η ψηφιακή συλλογή 
περιλαμβάνει: βιβλία, εφημερίδες, περιοδικά, καρτ-ποστάλ, βίντεο 
και φωτογραφίες που περιγράφουν την ζωή και την ανάπτυξη της 
περιοχής καθώς επίσης Χειρόγραφα, Παλαίτυπα και Χάρτες που ε-
κτείνονται χρονικά από τον 11ο έως σήμερα. Κάθε χρόνο η  ιστοσε-
λίδα της http://medusa.libver.gr δέχεται περισσότερες από 230.000 

διαδικτυακές επισκέψεις από ερευνητές και Ημαθιώτεςαπ’όλο τον 
κόσμο.

Οι δύο φορείς συνεργάστηκαν πολλές φορές στο παρελθόν, 
δημιουργικά και με εξαιρετικά αποτελέσματα.Ο Πρόεδρος του Δ.Σ. 
της Κ.Ε. ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. ΒΕΡΟΙΑΣ κ. Δημήτριος Πυρινός δήλωσε χα-
ρακτηριστικά ότι «Κοινός στόχος αποτελεί η ανάδειξη της πολιτιστι-
κής ταυτότητας του τόπου, η καταγραφή μέρους της ιστορίας του 
πολιτισμού του και η συμβολή στην οικονομική αναζωογόνηση και 
δημιουργία νέων θέσεων εργασίας.»

Ο Διευθυντής της Δημόσιας Κεντρικής κ. Αντώνης Γκαλίτσιος 
τόνισε τη σπουδαιότητα της συνεργασίας αυτής «Η διάσωση της 
πολιτιστικής μας κληρονομιάς αποτελεί μία από τις βασικές προτε-
ραιότητες της Δημόσιας Κεντρικής Βιβλιοθήκης της Βέροιας. Το κά-
νουμε εδώ και πολλά χρόνια με αγάπη και σεβασμό.  Το οφείλουμε 
άλλωστε στα παιδιά μας, στις επόμενες γενιές, σε όλο τον κόσμο»
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τοπικά

πολιτισμός

4ο ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΕΦΗΒΩΝ ΒΕΡΟΙΑΣ

Πολλά και ενδιαφέροντα τα θέματα που συζητήθηκαν
ΜΕ ΤΗΝ ΠΑΡΟΥΣΙΑ ΤΗΣ ΥΠΟΥΡΓΟΥ ΠΑΙΔΕΙΑΣ ΝΙΚΗΣ ΚΕΡΑΜΕΩΣ

Την Τετάρτη παραμονή της 25ης Μαρτίου, πραγματοποιήθηκε 
το 4ο Δημοτικό Συμβούλιο Εφήβων Δήμου Βέροιας. Το συμβούλιο 
τίμησε με την παρουσία της και κήρυξε την  έναρξη των εργασιών 
του, η υπουργός Παιδείας Νίκη Κεραμέως. 

Πρόκειται για εγκεκριμένο από το Υπουργείο Παιδείας εκπαιδευ-
τικό πρόγραμμα του Δήμου Βέροιας που υλοποιείται σε συνεργασία 
με τη Δ/νση Β/θμιαςΕκπ/σης Ημαθίας.Το «Δημοτικό Συμβούλιο 
Εφήβων Δήμου Βέροιας», συνιστά ένα πρωτοποριακό εκπαιδευτικό 
πρόγραμμα, που πρώτος ξεκίνησε ο Δήμος Βέροιας στην Ελλάδα, 
χάρη στην πρωτοβουλία του πρώην Αντιδημάρχου Παιδείας και 
πρώην Προέδρου του Δημοτικού Συμβουλίου, Νίκου Μαυροκεφα-
λίδη. 

 Αποτελεί μια προσομοίωση του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας 
και αποσκοπεί στην καλλιέργεια της ενεργής ιδιότητας του πολίτη, 
ώστε οι μαθητές να καταστούν ικανοί να συμμετέχουν υπεύθυνα 
στις κοινωνίες που ζουν ως αυριανοί ενεργοί πολίτες.

Η συνεδρίαση πραγματοποιήθηκε λόγω των συνθηκών μέσω 
τηλεδιάσκεψης και της πλατφόρμας webex. Μαθητές και μαθήτρι-
ες της Β΄ Λυκείου του Δήμου Βέροιας παρουσίασαν τις προτάσεις 
τους για θέματα τοπικού και γενικού ενδιαφέροντος. Οι προτάσεις 
των παιδιών αφορούσαν περιβαλλοντικά προβλήματα, θέματα 
υποδομών, εξοπλισμού, τη μεταφορά τους στα σχολεία, τον αθλητι-

σμό, κοινωνικά προβλήματα, όπως ο ρατσι-
σμός και οι κοινωνικές ανισότητες, ζητήματα 
ανθρωπίνων δικαιωμάτων, εθελοντισμού, 
πολιτικής κοινωνικοποίησης, παιδαγωγικά 
ζητήματα αλλά και το προσφυγικό. 

Στα θέματα που έθεσαν οι έφηβοι δη-
μοτικοί σύμβουλοι, μετά το πέρας των ει-
σηγήσεων, απάντησαν και τοποθετήθηκαν 
ο δήμαρχος Κωνσταντίνος Βοργιαζίδης , 
οι αρμόδιοι αντιδήμαρχοι (ΤζήμαΣυρμούλα 
που είχε και τη ευθύνη της οργάνωσης,  Βα-
σίλειος Παπαδόπουλος, Γεωργία Μπατσα-
ρά, Αλέξανδρος Τσαχουρίδης, Καλλίστρατος 
Γρηγοριάδης)  και οι πρόεδροι των νομικών 
προσώπων του Δήμου Βέροιας (Στέργιος 
Διαμάντης και  Λεωνίδας Ακριβόπουλος), 
αναλύοντας τα έργα που έχουν υλοποιηθεί 
και που επίκεινται να πραγματοποιηθούν, 
όπως επίσης συζήτησαν πάνω στις προτάσεις και τους προβλημα-
τισμούς που έθεσαν οι μαθητές. Τοποθετήθηκε επίσης και ο Δ/ντης 
Β/θμιαςΕκπ/σης Παπαδόπουλος Αθανάσιος.

Με ευθύνη του Δήμου τηρήθηκαν και θα εκδοθούν τα Πρακτικά  

της Ολομέλειας της Συνεδρίασης του «4ου Δημοτικού Συμβουλί-
ου Εφήβων Δήμου Βέροιας», σε έντυπη και ηλεκτρονική μορφή.
Επίσης έπαινοι συμμετοχής ανά μαθητή θα σταλούν στα αντίστοιχα 
σχολεία.

«Έχασε» την μάχη ο Βεροιώτης 
Δημήτρης Ζαφειρoγιάννης

 
 Θλίψη και σοκ προκάλεσε η είδηση της απώλειας 

του γνωστού και αγαπητού στην κοινωνία της Βέροιας 
Δημήτρη Ζαφειρόγιαννη. Ο Δημήτρης που νοσηλευόταν 
σε κρίσιμη κατάσταση σε νοσοκομείο της Θεσσαλονίκης 
από τις 28 Φεβρουαρίου, έχασε την μάχη για την ζωή 
του. Εκείνο το  μεσημέρι της Κυριακής, οδηγώντας στον 
επαρχιακό δρόμο Βέροιας-Σφηκιάς  μοτοσυκλέτα, που 
ήταν μια από τις αγάπες του (ήταν από τους πλέον έμπει-
ρους αναβάτες),  προκλήθηκε το μοιραίο.

«Έφυγε» στα 57 του χρόνια τόσο άδικα και πρόωρα, 
σκορπώντας θλίψη στην οικογένεια, τους φίλους και πε-
λάτες της οικογενειακής επιχείρησης τυροκομικών που 
συνέχιζε την παράδοση από τον πατέρα του.

Συλλυπητήριο της Λέσχης 
μοτοσυκλετιστών Βέροιας

Ο πρόεδρος των μοτοσυκλετιστών Βέροιας Μιχάλης 
Αισιόπουλος εκφράζει τα θερμά συλλυπητήρια του Δ.Σ .

«Η Λέσχη Μοτοσυκλετιστων Βέροιας εκφράζει τα συλ-
λυπητήρια στην οικογένεια Του ΑΓΑΠΗΜΈΝΟΥ ΦΊΛΟΥ 
ΔΗΜΉΤΡΗ ΖΑΦΕΙΡΟΓΙΑΝΝΗ... Δεν υπάρχουν λόγια 
για τον φίλο αθλητή επαγγελματία που να μπορούν να 
παρηγορήσουν όσους τον γνώριζαν.... Θα σε θυμόμαστε 
πάντα «αδερφε»

Μνημόνιο συνεργασίας για τη διάσωση αρχειακού υλικού
ΜΕΤΑΞΥ ΤΗΣ ΔΗΜΟΣΙΑΣ ΚΕΝΤΡΙΚΗΣ ΒΙΒΛΙΟΘΗΚΗΣ ΤΗΣ ΒΕΡΟΙΑΣ ΚΑΙ ΤΟΥ ΔΗ.ΠΕ.ΘΕ. ΒΕΡΟΙΑΣ



Γρήγορες διαδικασίες για τα 
επικινδύνως ετοιμόρροπα κτήρια

 Πρωτοβουλία για την αποτελεσματική διαχείριση των επικινδύνως ετοιμόρροπων 
κτιρίων έχει αναληφθεί από την Υπουργό Πολιτισμού και Αθλητισμού, Λίνα Μενδώνη 
και τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Νίκο Ταγαρά.

Με νομοθετική ρύθμιση που αναμένεται να φέρει το Υπουργείο Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας σύντομα, συστήνεται Ειδική Επιτροπή Επικινδύνως Ετοιμόρροπων (Ε.ΕΠ.
ΕΤ.) κτιρίων με αποκλειστικό αντικείμενο την αυτοψία και τη λήψη απόφασης για την 
κατεδάφιση όσων κτισμάτων κρίνονται ότι είναι επικινδύνως ετοιμόρροπα.

Βασικός στόχος της σύστασης Ειδικής Επιτροπής είναι να αρθούν οι υφιστάμενες 
δαιδαλώδεις γραφειοκρατικές διαδικασίες, όπως οι χρονοβόρες συνεδριάσεις πολλών 
επιτροπών για το ίδιο θέμα, καθώς και αντιφατικές γνωμοδοτήσεις που κωλυσιεργούν 
μέχρι σήμερα τη λήψη απόφασης για την κατεδάφιση όσων κτηρίων είναι επικίνδυνα 
για τη δημόσια ασφάλεια και την προστασία του περιβάλλοντος και του πολιτιστικού 
κτιριακού αποθέματος.

ΠΕΡΙΒΑΛΟΝ
ΤΕΡΝΑ ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ

Άδειες Παραγωγής για δύο μονάδες 
αντλησιοταμίευσης στην Βέροια 

 Άδεια Παρα-
γωγής για τρία υ-
πό εξέταση επεν-
δυτικά σχέδια α-
ντλησιοταμίευσης 
έλαβε η Τέρνα Ε-
νεργειακή, για τα 
οποία είχαν υπο-
βληθεί προ πολ-
λού αιτήσεις στη 
Ρυθμιστική Αρχή 
Ενέργειας, στο 
πλαίσιο της στρα-
τηγικής επιλογής 
της επιχείρησης 
να επενδύσει στην αποθήκευση ενέργειας στη χώρα μας, ειδικά μέσω της συγκεκριμέ-
νης τεχνολογίας.

Συγκεκριμένα την Παρασκευή η ΡΑΕ ανάρτησε στη Διαύγεια αποφάσεις για άδειες 
παραγωγής για τρία αντλησιοταμιευτικά που μελετάει η εταιρεία: Ένα 401 μεγαβάτ 
και ικανότητας άντλησης 372 MW στη Βέροια («ΒΡΟΧΟΝΕΡΑ Ι»), ένα 231,5 ΜW και 
ικανότητας άντλησης 217,8 MW επίσης στη Βέροια («ΒΡΟΧΟΝΕΡΑ Ι») συν ένα 174,8 
ΜW και ικανότητας άντλησης 243,6 MW στη Γορτυνία («ΣΚΑΛΑ - ΑΓΙΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ – 
ΛΑΔΩΝΑΣ»).

Όσον αφορά τα δύο πρώτα έργα, για τη λειτουργία τους θα αξιοποιούν τα νερά του 
υφιστάμενου ταμιευτήρα «Αγία Βαρβάρα» για την αποθήκευση ηλεκτρικής ενέργειας με 
τη μορφή δυναμικής ενέργειας νερού στον άνω ταμιευτήρα στη θέση «ΒΡΟΧΟΝΕΡΑ Ι» 
και «ΒΡΟΧΟΝΕΡΑ ΙΙ».

Το τρίτο έργο θα αξιοποιεί τα νερά του υφιστάμενου ταμιευτήρα ΥΗΕ Λάδωνας της 
ΔΕΗ για την αποθήκευση ηλεκτρικής ενέργειας, με τη μορφή δυναμικής ενέργειας νε-
ρού στους άνω ταμιευτήρες Δεξαμενή Σκάλας και Ταμιευτήρας Αγ. Νικολάου.

Αξίζει να αναφέρθεί ότι η Τέρνα διαθέτει σε προχωρημένο στάδιο ωρίμανσης δύο 
έργα αντλησιοταμίευσης: Το ένα στην Αμφιλοχία ισχύος 700 MW και το άλλο στο Αμάρι 
της Κρήτης (υβριδικό) ισχύος 180 MW.

Ως γνωστόν, η ανάπτυξη συστημάτων αντλησιοταμίευσης προβλέπεται στο ΕΣΕΚ, 
ενώ για την αναγκαιότητά τους όσον αφορά την ευστάθεια και επάρκεια του ηλεκτρικού 
συστήματος έχει δημοσιοποιήσει η ΡΑΕ σχετική μελέτη

Ε π ε ν δ ύ σ ε ι ς 
ύψους 272,5 ε-
κατ. ευρώ στην 
πενταετία 2021-
2025, προβλέπει 
το αναπτυξιακό 
πρόγραμμα της 
Δημόσιας Επιχεί-
ρησης Δικτύων 
Διανομής Αερίου 
(ΔΕΔΑ), που ε-
γκρίθηκε από τη 
Ρυθμιστική Αρχή 
Ενέργειας.

Οι επενδύσεις 
αφορούν την α-
νάπτυξη δικτύων 
διανομής φυσικού αερίου σε Στερεά Ελλάδα, Κεντρική Μακεδονία, Ανατολική Μακεδονία – Θράκη, Δυτι-
κή Ελλάδα, Δυτική Μακεδονία και Ήπειρο, όπου προβλέπεται ότι θα τροφοδοτηθούν πάνω από 68.000 
νέοι καταναλωτές φυσικού αερίου, οικιακοί και επιχειρήσεις.

Σύμφωνα με την απόφαση της ΡΑΕ, προβλέπεται η τροφοδοσία 34 πόλεων στις εν λόγω Περιφέρει-
ες, ενώ η έναρξη των εργασιών ξεκινά από αυτόν τον μήνα.

Μεταξύ αυτών των πόλεων είναι και η Βέροια με την Αλεξάνδρεια, με τις εργασίες ν ξεκινούν στις δύο 
Ημαθιώτικες πόλεις τον Ιούλιο, μαζί με τις Λιβαδειά, ‘Αμφισσα, Καρπενήσι, Γιαννιτσά, Ορεστιάδα, Καβά-
λα.

Συγκεκριμένα, το πρόγραμμα των εργασιών έχει ως εξής:
Μάρτιος 2021: Αλεξανδρούπολη, Κομοτηνή, Δράμα και Ξάνθη και ακολουθούν:
Μάιο του 2021: Λαμία, Χαλκίδα, Θήβα, Κατερίνη, Κιλκίς και Σέρρες
Ιούλιο 2021: Λιβαδειά, ‘Αμφισσα, Καρπενήσι, Βέροια, Γιαννίτση, Αλεξάνδρεια, Ορεστιάδα, Καβάλα.
Σεπτέμβριο 2021: Πάτρα, Αγρίνιο και Πύργος.
Οκτώβριο 2021: Καστοριά και ‘Αργος Ορεστικό
Φεβρουάριο 2022: Γρεβενά, Μανιακοί, Δρέπανο, Φλώρινα, Μαυροδένδρι, Κρόκος, Περδίκκα, Ιωάννι-

να, ‘Αρτας, Πρέβεζα, Ηγουμενίτσα.
Δείτε παρακάτω αναλυτικά τον πίνακα της Κεντρικής Μακεδονίας.

Δευτέρα 29 Μαρτίου 2021

ενέργεια πολιτισμός

Τον Ιούλιο οι εργασίες για το φυσικό 
αέριο σε Βέροια και Αλεξάνδρεια
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Στις περιοχές πολύ αυξημένου κινδύνου, στο 
«βαθύ κόκκινο», βρίσκεται από τα ξημερώμα-
τα του Σαββάτου ο Δήμος Βέροιας. Τα αυξημέ-
να κρούσματα των τελευταίων ημερών, αύξηση 
116,2% σύμφωνα με τα στοιχεία του ΕΟΔΥ, οδή-
γησε την Επιτροπή Λοιμωξιολόγων σ΄ αυτήν την 
απόφαση.

Όμως πράγματι ο Δήμος Βέροιας έχει τόσα 
κρούσματα για να ενταχθεί στο «βαθύ κόκκινο» 
ή μήπως έγινε κάποιο «βαθύ κόκκινο λάθος;». 
Σύμφωνα με τους πίνακες που παραθέτει ο ΕΟ-
ΔΥ, τις τελευταίες 7 μέρες, μέχρι την Παρασκευή 
και πριν, ο μέσος όρος των κρουσμάτων σ΄ ολό-
κληρη την Ημαθία ήταν 15,14, με κρούσματα ανά 

100.000 πληθυσμό 
8,53. Αν, σε αυτά τα 
νούμερα που παρα-
θέτει επίσημα ο ΕΟ-
ΔΥ, γίνεται αντιληπτό 
πως στον Δήμο Βέ-
ροιας που εντάχθηκε 
στο «βαθύ κόκκινο», 
τα κρούσματα που 
του αναλογούν είναι 
αρκετά χαμηλά (βλέ-
πε πίνακα).

Σίγουρα υπήρξε 
μια σχετική αύξηση 
τις τελευταίες μέρες, 
ωστόσο όμως ο Δή-
μος Βέροιας και η Η-
μαθία γενικότερα δια-
νύει πολύ πιο ήπια το 
τρίτο κύμα πανδημί-
ας, αν αναλογιστούμε 
ότι στο δεύτερο κύμα 
το Νοέμβριο και τον 
Δεκέμβριο, τα ημερή-
σια κρούσματα ήταν 
διπλάσια και τριπλά-
σια από αυτά του 
δευτέρου δεκαπενθη-
μέρου του Μαρτίου.

  
Πιθανόν λάθος 

εκτίμηση
Την Παρασκευή το 

βράδυ, μετά την ανα-
κοίνωση της ένταξης 

του Δήμου Βέροιας στο «βαθύ κόκκινο», επικοι-
νωνήσαμε με τον Συντονιστή Διευθυντή της 
Παθολογικής Κλινικής Χρήστο Κούτρα και συ-
ζητήσαμε για την δεδομένη εικόνα που υπάρχει 
στο Νοσοκομείο Βέροιας και στην Ημαθία.

Ο Χρήστος Κούτρας εξέφρασε την απορία 
του γιατί ο Δήμος Βέροιας εντάχθηκε στις περι-
οχής πολύ αυξημένου κινδύνου, ενώ τα περισ-
σότερα κρούσματα στο Νοσοκομείο της Βέροιας 
προέρχονται από τον Δήμος Αλεξάνδρειας. Μας 
άφησε να εννοεί πως μπορεί να έγινε λάθος εκτί-
μηση, γιατί μπορεί το Νοσοκομείο Βέροιας να θε-
ωρείται ως Νοσοκομείο μόνο του Δήμου Βέροιας.

«Δεν κατάλαβα γιατί εντάχθηκε τόσο πολύ, 
γιατί ο Δήμος Αλεξάνδρειας έχει περισσότερα 
κρούσματα και λιγότερα ο Δήμος Βέροιας. Καμιά 
φορά τα μπερδεύουν γιατί νομίζουν ότι το Νοσο-
κομείο είναι Βέροιας, ενώ είναι Δήμος Βέροιας, 
Δήμος Αλεξάνδρειας και το μισό Δήμος Νάου-
σας» μας είπε ο Συντονιστής Διευθυντής της 
Παθολογικής Κλινικής Χρήστος Κούτρας και 
συμπλήρωσε:

«Όμως μπορεί να υπάρχει αύξηση όπως την 
παρουσιάζουν γιατί όλα τα στοιχεία συγκεντρώ-
νονται στον ΕΟΔΥ. Στο Νοσοκομείο Βέροιας «τσι-
μπάνε» τα κρούσματα. Υπάρχει μια αύξηση τις 
τελευταίες μέρες και ελπίζουμε να μην γίνει μεγα-
λύτερη, κυρίως από την Αλεξάνδρεια και λιγότερο 
από τη Βέροια. Έχει μια μικρή υπεροχή η Αλεξάν-
δρεια».

Χρήστος Κούτρας: Καμιά ανησυχία
 μέχρι στιγμής…

Στο Νοσοκομείο Βέροιας αυτήν την στιγμή δεν 
είναι «πιεστική» η κλινική κατάσταση. Υπάρχουν 
διαθέσιμες κλίνες ΜΕΘ covid, όπως επίσης και 
επιλογές για επιπλέον κλίνες παρακολούθησης 
νοσούντων με κορωνοϊό.

Αναφερόμενος ο Χρήστος Κούτρας για την 
κλινική κατάσταση που επικρατεί σήμερα στο Νο-
σοκομείο Βέροιας μας είπε ότι «αυτήν τη στιγμή 
(Παρασκευή βράδυ) έχουμε τρεις διασωληνωμέ-
νους στο Νοσοκομείο Βέροιας, ενώ έχουμε συ-

νολικά έξι κρεβάτια ΜΕΘ για covid. Μπορούν να 
αυξηθούν αν πούμε ότι κλείνουμε τα χειρουργεία. 
Δεν έχουμε ιδιαίτερα πολλούς διασωληνωμένους. 
Το τελευταίο διάστημα διασωληνώθηκαν δύο ά-
τομα» και πρόσθεσε τονίζοντας ότι «στην κλινική 
covid αυτήν την στιγμή έχουν 23 ασθενείς, ενώ η 
δυναμικότητα είναι 19 άτομα. Αναγκαστήκαμε και 
ανοίξαμε κι άλλο τμήμα covid και βάλαμε άλλους 
τέσσερις στο νέο τμήμα. Αν υπάρξει μεγαλύτερη 
ανάγκη, έχουμε τις επιλογές για να περιθάλψουμε 
περισσότερα άτομα. 

Πάντως μέχρις στιγμής δεν υπάρχει ανησυχία. 
Θα δούμε πως θα κυλήσει αυτό το Σαββατοκύ-
ριακο καθώς και η επόμενη εβδομάδα. Θα είναι 
καθοριστική» κατέληξε.

Δεν νοσηλεύονται ασθενείς
 που εμβολιάστηκαν…

Η βδομάδα που διανύουμε είναι καθοριστική. 
Θα φανεί αν υπάρχει περαιτέρω αύξηση ή στα-
θεροποίηση ή μείωση των κρουσμάτων. Απαραί-
τητη προϋπόθεση για μια καλή πορεία είναι η τή-
ρηση των μέτρων προστασίας και οι εμβολιασμοί 
για τους οποίους υπάρχουν αισιόδοξα μηνυματα.

«Όπως σας είπα, άρχισαν λίγο να αυξάνο-

Πιθανόν λάθος εκτίμηση

Χρήστος Κούτρας: Καμιά 
ανησυχία
 μέχρι στιγμής…

Δεν νοσηλεύονται ασθενείς που 
εμβολιάστηκαν…

«Να πάρουμε εμβόλια από 
Ρωσία και Κίνα…» 

Κώστας Βοργιαζίδης: Δεν 
έχει νόημα το κλείσιμο του 
λιανεμπορίου

Τι επιτρέπεται και τι 
απαγορεύεται

«Βαθύ λάθος το... βαθύ κόκκινο»
ΣΤΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ ΒΕΡΟΙΑΣ ΤΑ ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΠΟΥ ΠΡΟΕΡΧΟΝΤΑΙ ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΛΕΞΑΝΔΡΕΙΑ ΕΙΝΑΙ 
ΠΕΡΙΣΣΟΤΕΡΑ ΑΠΟ ΑΥΤΑ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΒΕΡΟΙΑΣ. ΤΙ ΛΕΕΙ Ο ΣΥΝΤΟΝΙΣΤΗΣ ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ ΤΗΣ 
ΠΑΘΟΛΟΓΙΚΗΣ ΚΛΙΝΙΚΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΟΥΤΡΑΣ ΚΑΙ Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ ΒΕΡΟΙΑΣ



νται τα κρούσματα και γι αυτό να τηρήσουμε ότι 
μπορούμε από τα προληπτικά μέτρα. Βασικότερο 
μέτρο η αποφυγή των κοινωνικών επαφών αυ-
τό το διάστημα. Εκεί γίνονται και οι μεταδόσεις 
της νόσου του κορωνοϊού. Σαφώς και τα Μέσα 
Μεταφοράς (Αστικά-Λεωφορείαα) παίζουν τον 
ρόλο τους γιατί είναι κλειστοί χώροι. Οι πολίτες 
θα πρέπει να φορούν σε κλειστούς χώρους, 
όπως και στα Μέσα Μεταφοράς μάσκες υψηλής 
αποδοτικότητας, υψηλής προστασίας, όπως είναι 
οι μάσκες ΚΝ95» μας είπε ο Χρήστος Κούτρας, 
ενώ αναφερόμενος στους εμβολιασμούς και τις 
πρώτες εκτιμήσεις που υπάρχουν τόνισε τα εξής:

«Το καλό είναι ότι δεν νοσηλεύουμε αρρώ-
στους που έχουν κάνει το εμβόλιο. Δεν έχουμε 
νόσο. Επίσης κανένας δεν μας ανέφερε ότι είχε 
κάποια σοβαρή παρενέργεια μετά τον εμβολιασμό 
του. Αυτούς που νοσηλεύουμε σε ηλικίες πάνω 
από 75 και 80 ετών είναι αυτοί που δεν έχουν 
κάνει εμβόλια. Το ίδιο ισχύει και γι αυτούς που 
νοσηλεύονται ηλικίας 60 με 65 ετών. Δεν έχουν 
κάνει το εμβόλιο. Όσοι έχουν κάνει τα εμβόλια, δεν 
νοσηλεύονται με πνευμονία από τον covid».

«Να πάρουμε εμβόλια 
από Ρωσία και Κίνα…» 

Ο Συντονιστής Διευθυντής της Παθολογικής 
Κλινικής του Νοσοκομείου Βέροιας εξέφρασε 
την άποψη ότι η χώρα μας λόγω της ερχόμενης 
τουριστικής περιόδου, θα πρέπει να προμηθευτεί 
εμβόλια και από την Ρωσία και από την Κίνα, για 
να προχωρήσουν πιο γρήγορα οι εμβολιασμοί.  

«Στα δύο εμβολιαστικά κέντρα του Νοσοκο-
μείου κάνουμε καθημερινά 140 εμβολιασμούς, 
ξέχωρα από αυτά που γίνονται σε άλλες δομές της 
Ημαθίας. Θεωρώ δεδομένο ότι με τους εμβολια-
σμούς θα είναι πολύ καλύτερα τα πράγματα» μας 
είπε και κατέληξε τονίζοντας ότι:

«Είμαι της άποψης να πάρουμε εμβόλια από 
την Ρωσία, το Sputnik, όπως πήρε και η Ουγ-
γαρία. Να πάρουμε για να προχωρήσουν πιο 
γρήγορα οι εμβολιασμοί και να αφήσουμε τις πολι-
τικές διαφορές και με την Ρωσία. Όπως πήραν οι 
Τούρκοι εμβόλια από τη μεγάλη κινέζικη εταιρεία, 
από τις πιο αξιόπιστες και κάνουν εμβολιασμούς 
όλο τον τουρκικό πληθυσμό, το ίδιο να κάνουμε 
και εμείς. Ιδιαίτερα για την Ελλάδα μας ενδιαφέρει 
πολύ ο τουρισμός. Νομίζω ότι έχουμε την δυνατό-
τητα αυτή, αλλά προφανώς για κάποιους λόγους 
κωλυόμαστε σαν κυβέρνηση και δεν παίρνουμε 
αυτά τα εμβόλια. Σαν χώρα μας ενδιαφέρει να 
εμβολιάσουμε πολύ γρήγορα τον πληθυσμό. Αυτό 
αποτελεί προτεραιότητα και πραγματικά μας απε-
λευθερώνει. Μας δίνει ελευθερία».

Κώστας Βοργιαζίδης: Δεν έχει νόημα 
το κλείσιμο του λιανεμπορίου

Η ένταξη στο «βαθύ κόκκινο» του Δήμου Βέ-
ροιας και της πόλης με την μεγαλύτερη αγορά 

στην Ημαθία, σίγουρα αποτελεί μεγάλο 
πλήγμα στην ήδη οικονομικά επιβαρυ-
μένη αγορά της πόλης. Κι αυτό μπορεί 
να είναι ένα ακόμη «βαθύ κόκκινο …
λάθος». Το λιανεμπόριο έστω και με 
ραντεβού παρουσίαζε μία μικρή κίνηση 
που αποτελούσε μια ανάσα και μια νότα 
αισιοδοξίας και επιβίωσης για τα κατα-
στήματα. 

«Δεν έχει νόημα το κλείσιμο του λια-
νεμπορίου, γιατί το λιανεμπόριο είναι 
ελεγχόμενο και δεν είναι αυτό που πα-
ράγει τα κρούσματα» μας είπε ο Δή-
μαρχος Βέροιας Κώστας Βοργιαζίδης 
και συμπλήρωσε ότι «αντίθετα το κλεί-
σιμο του λιανεμπορίου θα οδηγήσει σε 
ανθρώπους που θέλουν να βγουν σε 
super market τα οποία θα γεμίσουν και 
θα έχουμε εικόνες συνωστισμού. Το λια-
νεμπόριο δεν είναι αυτό που δημιουργεί 
το πρόβλημα».

Τι επιτρέπεται και τι απαγορεύεται
Για τις Περιφερειακές Ενότητες και 

τους Δήμους που βρίσκονται στο «βαθύ 
κόκκινο» ισχύουν τα παρακάτω μέτρα:

Κλείνουν όλα τα καταστήματα του 
λιανεμπορίου και θα πραγματοποιού-
νται πιο αυστηροί έλεγχοι για να δια-
πιστωθεί ο έλεγχος της τήρησης των 
υγειονομικών μέτρων.

Παρόλα αυτά, ανοιχτά μένουν τα 
κομμωτήρια με τα κέντρα περιποίησης 
και τα καταστήματα κινητής τηλεφωνίας, 
στα οποία η προσέλευση του κόσμου, 
γίνεται κατόπιν ραντεβού.

Επίσης, ανοιχτοί παραμένουν οι υ-
παίθριοι αρχαιολογικοί χώροι με μη διευρυμένο 
ωράριο λειτουργίας, ενώ υποδέχονται στην εί-
σοδο έως 3 επισκέπτες ανά παρέα, εκτός αν 
πρόκειται για οικογένειες, ώστε να μην δημιουρ-
γείται συγχρωτισμός. Οι επισκέπτες θα πρέπει 
να φορούν μάσκα και να τηρούν τις απαραίτητες 
αποστάσεις.

Σημειώνεται, ότι η απαγόρευση κυκλοφορίας 
θα έχει το ίδιο ωράριο τις καθημερινές και τα σαβ-
βατοκύριακα, ενώ είναι μεταξύ 21:00 και 05:00.

Υπενθυμίζεται, ότι η μετακίνηση κατά την απα-
γόρευση κυκλοφορίας επιτρέπεται για τους εξής 
λόγους:

- Μετακίνηση για λόγους 
εργασίας

- Μετακίνηση με SMS που έχει τον κωδικό ένα 
(1) στο 13033 για λόγους υγείας

- Μετακίνηση με SMS που έχει τον κωδικό έξι 
(6) στο 13033 για βόλτα με κατοικίδιο σε κοντινή 
απόσταση από το σπίτι
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Ψευδείς και ανυπόστατες 
οι διαδόσεις για ιικό φορτίο 
ανίχνευσης του SARS-CoV-2 στα 
λύματα της Βέροιας

Η Δημοτική Επιχείρηση 
Ύδρευσης Αποχέτευσης 
Βέροιας (ΔΕΥΑΒ) γνωστο-
ποιεί στους καταναλωτές και 
πελάτες της ότι, τις τελευ-
ταίες ώρες, ειδικά μετά τον 
χαρακτηρισμό της Βέροιας 
στις κόκκινες περιοχές με 
covid-19 της χώρας (σύμ-
φωνα με το σχετικό ΦΕΚ 
της Εφημερίδα της Κυβερνήσεως της 27ης Μαρτίου 2021 και την 
ανακοίνωση Πολιτικής Προστασίας της 26ης Μαρτίου), κυκλοφό-
ρησαν ανώνυμα και στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης φήμες, συμ-
φώνα με τις οποίες έχει εντοπιστεί υψηλό ιικό φορτίο ανίχνευσης 
του SARS-CoV-2 στα λύματα της Εγκατάστασης Επεξεργασίας 
Αστικών Λυμάτων Βέροιας (Βιολογικός Καθαρισμός Βέροιας). 
Αποτέλεσμα των αυθαίρετων και αναληθών διαδόσεων είναι η 
παραπληροφόρηση των πολιτών και η άνευ λόγου αναστάτωση 
των συνδημοτών μας. 

Η επιχείρηση δηλώνει κατηγορηματικά ότι, δεν έχει πραγμα-
τοποιήσει κανένα σχετικό έλεγχο στην Εγκατάσταση Επεξεργασί-
ας Αστικών Λυμάτων Βέροιας (Βιολογικός Καθαρισμός Βέροιας).  
Έτσι κάθε σχετική αναφορά είναι ψευδείς και ανυπόστατη και θα 
αντιμετωπιστεί ανάλογα με κάθε νόμιμο τρόπο. 



Γράφει ο Αλέξανδρος Τρομπούκης

Για τους αγωνιστές που συμμετείχαν στην Ελληνική Επανάστα-
ση του 1821, τα όπλα ήταν το βασικό τους μέσο για να επιτεθούν 
και να αμυνθούν απέναντι στον εχθρό.

Το καρυοφύλλι

 Είναι το τουφέκι με μακριά κάννη που χρησιμοποιούταν πολύ 
συχνά. Αποτέλεσε ένα από τα σημαντικότερα όπλα του αγώνα στην 
Ελληνική Επανάσταση του 1821. Η κάννη ήταν κυλινδρική, επι-
μηκής σιδερένια με στόχαστρο. Στη χειρολαβή του όπλου υπήρχε 
και ένας κρίκος για το λουρί του όπλου. Όσον αφορά το όνομά του, 
μάλλον προέρχεται από το όνομα του κατασκευαστή στη Βενετία 
«Carlo Figlio».

Πιστόλα ή Κουμπούρα

 Η κουμπούρα αποτελεί ακόμη ένα δημοφιλές όπλο των αγωνι-
στών του 1821. Ένα όπλο μονόκανες ή δίκανες και κοντόκανο. Οι 
πιστόλες είχαν μήκος περίπου 58 εκατοστά και αποτελούσαν τα 
όπλα που συνήθως είχαν σχέδια επάνω, όπως κανόνια και φυτά. Οι 
πιστόλες ήταν επίσης συνήθως ασημένιες και επίχρυσες.

Πάλα
 Στην κατηγορία των 

σπαθιών η πάλα ήταν 
ένα από τα βασικά ό-
πλα των αγωνιστών. 
Η «πάλα» ήταν κυρτή 
σπάθη κεντροασιατικής 
απώτερης προέλευσης, 
συχνά με ευρεία λεπί-
δα. Αυτός που την κουβαλούσε την είχε μέσα σε ξιφοθήκη που α-
ποκαλούταν «θηκάρι» το οποίο άλλοτε συνήθως στερεωνόταν στο 
σελάχι του και άλλοτε αναρτάτο στην αριστερή πλευρά του με τελα-
μώνα, ο οποίος στηριζόταν στον δεξιό ώμο.

Γιαταγάνι

Το καμπυλωτό «γιαταγάνι» συχνά αποτελούσε όπλο τουρκικής 
καταγωγής, και ήταν συχνά λάφυρο αγώνων.  Επρόκειτο για ένα 
κοντό μαχαίρι ή κοντό σπαθί το οποίο δεν διέθετε προστατευτικό 
για το χέρι στο σταυροδρόμι της λεπίδας και της λαβής. Κάποια λίγα 
ελληνικά γιαταγάνια που υπήρχαν είχαν χρυσές επιγραφές στις ο-
ποίες συνήθως υπήρχε η αρχή του 34ου ψαλμού του Δαβίδ «Κύριε 
δίκασον τους αδικούντας με, και πολέμησον τους πολεμούντας με». 
Οι αγωνιστές της Ελληνικής Επανάστασης του 1821 το τοποθετού-
σαν στο σελάχι. Έχουν διασωθεί πολλά γιαταγάνια σε σχέση με 
άλλα όπλα.

Σισανές

Ακόμη ένα όπλο το οποίο απέκτησαν οι Έλληνες αγωνιστές 
κυρίως ως λάφυρο από τον αγώνα. Ο λόγος για τον σισανέ. Ο ο-
θωμανικός σισανές είχε πολυγωνικό κοντάκι.  Ήταν ουσιαστικά το 
εμπροσθογεμές ραβδωτό οθωμανικό τουφέκι με εξάγωνη κάννη. 
Μπορεί να δει κανείς έναν σισανέ στο Εθνικό Ιστορικό Μουσείο μαζί 
με άλλα όπλα της Επανάστασης που έχουν διασωθεί.

ΠΗΓΗ: Βικιπαίδεια
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απόψεις

τοπικά

Δυνατότητα ρύθμισης οφειλών προς τους δήμους και τα νομικά 
τους πρόσωπα, σε έως 100 δόσεις δίνεται από τον Δήμο Βέροιας 
με βάση Κοινή Υπουργική Απόφαση που εκδόθηκε. Δικαιούχοι υπα-
γωγής στη ρύθμιση των οφειλών είναι επιχειρήσεις και πολίτες που 
πλήττονται από την πανδημία. Η ρύθμιση περιλαμβάνει την τμημα-
τική καταβολή των πάσης φύσεως βεβαιωμένων οφειλών, από 15 
Φεβρουαρίου 2020 μέχρι 28 Φεβρουαρίου 2021. 

Οι οφειλές ρυθμίζονται σε έως 100 δόσεις, σύμφωνα με τις κλί-
μακες των ρυθμιζόμενων ποσών που προβλέπονται στις σχετικές 
διατάξεις του προϊσχύσαντος νόμου. Στην ΚΥΑ αναφέρονται οι σχε-
τικοί ΚΑΔ (Κωδικοί Αριθμοί Δραστηριότητας) για όλες ανεξαιρέτως 
τις επιχειρήσεις που έχουν πληγεί από τα μέτρα περιορισμού του 
κορονοϊού. 

Αναλυτικά:
1.Οφειλές από οποιαδήποτε αιτία, προς τους δήμους και τα νο-

μικά τους πρόσωπα, που έχουν βεβαιωθεί μέχρι 28.2.2021, όπως 
και οφειλών προς τους δήμους και τα νομικά τους πρόσωπα που 
κατέστησαν ληξιπρόθεσμες, συμπεριλαμβανομένων των απωλειών 
ρυθμίσεων, από 15.2.2020 έως τη δημοσίευση του παρόντος, ύ-
στερα από αίτηση του οφειλέτη προς την αρμόδια για την είσπραξή 
τους υπηρεσία του οικείου δήμου ή του νομικού του προσώπου, 
μπορεί να ρυθμίζονται και η καταβολή τους να πραγματοποιείται 
με απαλλαγή κατά ποσοστό από τις κατά ΚΕΔΕ προσαυξήσεις και 
τόκους εκπρόθεσμης καταβολής, καθώς και από τα πρόστιμα λόγω 
εκπρόθεσμης υποβολής ή μη υποβολής ή ανακριβούς δήλωσης ή 
λόγω μη καταβολής τέλους.Το ποσοστό απαλλαγής των προσαυξή-
σεων και τόκων εκπρόθεσμης καταβολής καθορίζεται.

Δικαιούχοι υπαγωγής στην ανωτέρω ρύθμιση είναι τα φυσικά 
πρόσωπα και όσα νομικά πρόσωπα έχουν υποστεί οικονομικές 
επιπτώσεις από την πανδημία του κορωνοϊού COVID-19. Με κοινή 
απόφαση των Υπουργών Οικονομικών και Εσωτερικών, η οποία 
εκδίδεται έως 31.1.2021, καθορίζονται οι κωδικοί αριθμοί δραστηρι-
ότητας των δικαιούμενων της ρύθμισης νομικών προσώπων και τα 
κριτήρια υπαγωγής των φυσικών προσώπων. Κατ’ εξουσιοδότηση 
της ανωτέρω διάταξης εκδόθηκε ΚΥΑ: Όροι υπαγωγής στην έκτα-
κτη ρύθμιση οφειλών προς τους ΟΤΑ α’ βαθμού.

2. Στη ρύθμιση της παρ. 1 μπορεί, επίσης, να υπάγονται και 
οφειλές που κατά την ημερομηνία υποβολής της αίτησης: α) τελούν 
σε αναστολή, διοικητική ή εκ του νόμου, β) έχουν υπαχθεί σε προ-
ηγούμενη ρύθμιση ή διευκόλυνση τμηματικής καταβολής, η οποία 
είναι σε ισχύ, με απώλεια των ευεργετημάτων της προηγούμενης 
ρύθμισης και χωρίς η υπαγωγή τους να συνεπάγεται επιστροφή 
καταβληθέντων ποσών, γ) δεν έχουν βεβαιωθεί, επειδή εκκρεμεί 
για αυτές δικαστική αμφισβήτηση σε οποιονδήποτε βαθμό, εφό-
σον, στην τελευταία περίπτωση, ο οφειλέτης παραιτηθεί από τα 
ασκηθέντα ένδικα βοηθήματα ή μέσα. Αν με το ένδικο βοήθημα 
είχε υποβληθεί και αίτημα συμβιβαστικής επίλυσης της διαφοράς, η 
ανωτέρω παραίτηση καταλαμβάνει και το αίτημα αυτό. Στην αίτηση 
υπαγωγής στη ρύθμιση επισυνάπτεται βεβαίωση της γραμματείας 
του δικαστηρίου, όπου εκκρεμούσε η υπόθεση, ότι έχει υποβληθεί 
παραίτηση.

3. Στη ρύθμιση της παρ. 1 μπορεί, επίσης να υπάγονται και οφει-
λές που κατά το παρελθόν είχαν υπαχθεί σε άλλο καθεστώς ρύθμι-
σης και αυτή διακόπηκε για οποιονδήποτε λόγο.

4.Από τη ρύθμιση της παρ. 1 εξαιρούνται μόνο οι οφειλές που 
προέκυψαν από διαφορές ως προς την επιφάνεια ενός ακινήτου ή 
τη χρήση αυτού, για τις οποίες εφαρμόζονται τα ειδικώς οριζόμενα 
στο εν λόγω άρθρο.

Οι οφειλές ρυθμίζονται ως εξής:
α) αν εξοφληθούν εφάπαξ, με απαλλαγή κατά ποσοστό 100%
β) αν εξοφληθούν σε  2 έως είκοσι τέσσερις 24 δόσεις, με απαλ-

λαγή κατά ποσοστό ογδόντα τοις εκατό 80 %
γ) αν εξοφληθούν σε 25 έως 48 δόσεις, με απαλλαγή κατά πο-

σοστό 70%
δ) αν εξοφληθούν σε 49 έως 72 δόσεις, με απαλλαγή κατά πο-

σοστό 60%,
ε) αν εξοφληθούν σε 73 έως  100 δόσεις, με απαλλαγή κατά πο-

σοστό 50%.
Προθεσμία και τρόπος υποβολής αίτησης ρύθμισης οφειλών 

προς ΟΤΑ Α΄ βαθμού. 
Η αίτηση του οφειλέτη για την υπαγωγή του στη ρύθμιση του 

άρθρου 165 υποβάλλεται μόνο ηλεκτρονικά, μέσω της Ενιαίας Ψη-
φιακής Πύλης της Δημόσιας Διοίκησης (gov.gr-ΕΨΠ) του άρθρου 
22 του ν. 4727/2020 (Α΄184), από 1ης.3.2021 έως το αργότερο τις 
30.6.2021.   Η προθεσμία αυτή δύναται να παραταθεί έως επιπλέ-
ον έξι (6) μήνες με απόφαση του Υπουργού Εσωτερικών, η οποία 
εκδίδεται ύστερα από εισήγηση της Κεντρικής Ένωσης Δήμων Ελ-
λάδας.

ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΕΣ ΑΠΟ ΤΟ ΤΜΗΜΑ ΕΣΟΔΩΝ  ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΒΕ-
ΡΟΙΑΣ

Τηλέφωνα Επικοινωνίας: 2331350541/2331350540

200 ΧΡΟΝΙΑ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΠΑΝΑΣΤΑΣΗ ΤΟΥ 1821 Τα όπλα των Ελλήνων αγωνιστών της επανάστασης

ΔΗΜΟΣ ΒΕΡΟΙΑΣ   
Έκτακτη ρύθμιση οφειλών σε έως 100 δόσεις
ΑΦΟΡΟΥΝ ΤΗΝ ΠΕΡΙΟΔΟ ΑΠΟ 15 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2020 ΜΕΧΡΙ 28 ΦΕΒΡΟΥΑΡΙΟΥ 2021



Σε ενεργειακή αναβάθμιση τριών σχολικών μονάδων προχώρη-
σε ο Δήμος Βέροιας. Συγκεκριμένα το 6ο και το 13ο Δημοτικό Σχο-
λείο, του 16ου Δημοτικού Σχολείου και του 2ου Δημοτικού Σχολείου. 
Τα έργα που υλοποιήθηκαν με Προγράμματα ΕΣΠΑ και συνολικά 
κόστισαν 1.646.000 ευρώ, είχαν ως στόχο την αύξηση της ενεργει-
ακής απόδοσης και αξιοποίηση ανανεώσιμων μορφών ενέργειας 
σε δημόσια κτίρια και δημόσιες υποδομές, όπως είναι τα κτίρια που 
στεγάζονται σχολεία.

Κ. Βοργιαζίδης: «Υλοποιήθηκαν τα έργα
 και αυξήθηκε η ενεργειακή απόδοση»

Ο Δήμαχος Βέροιας Κώστας 
Βοργιαζίδης, μίλησε στην «Β»  
για την υλοποίηση των έργων, 
τονίζοντας πως με αυτά αυξή-
θηκε η ενεργειακή απόδοση

«Ο Δήμος Βέροιας από χρό-
νια τώρα έχει ως πρώτο στόχο 
την αξιοποίηση των ανανεώσι-
μων πηγών ενέργειας και την 
αύξηση της ενεργειακής από-
δοσης. Για τον λόγο αυτό προ-
ετοίμασε και προετοιμάζει με-
λέτες για δημοτικά κτήρια ώστε 
να τις εντάξει σε Προγράμματα 
ΕΣΠΑ για την χρηματοδότησή 
τους» μας είπε ο Δήμαρχος Βέ-
ροιας Κώστας Βοργιαζίδης και 
επισήμανε πως «η πληρότητα 

των μελετών που καταθέσαμε για την αναβάθμιση των σχολικών 
μονάδων της Βέροιας, χρηματοδοτήθηκαν από το ΕΣΠΑ και υλο-
ποιήθηκαν από τον Δήμο μας, αναβαθμίζοντας έτσι την ενεργειακή 
απόδοση και περιορίζοντας τα κόστη λειτουργίας των».  

6ο και 13 Δημοτικό Σχολείο
 Το έργο αφορά στην ενεργειακή αναβάθμιση του 6ου και 13ου 

Δημοτικού Βέροιας μέσω της τοποθέτησης εξωτερικής θερμομόνω-
σης πάχους 12 cm στο 6ο Δημοτικό σχολείο και θερμομονωτικού 
σοβά στο 13ο Δημοτικό σχολείο.

Επίσης τοποθετήθηκε μόνωση οροφής και στα δύο κτίρια, α-
ντικαταστάθηκαν τα κουφώματα και αναβαθμίστηκε το σύστημα 
θέρμανσης μέσω της τοποθέτησης αντλιών θερμότητας αέρα-νερού 
με την παράλληλη τοποθέτηση αυτοματισμών διαχείρισης της θερ-
μικής ενέργειας των κτιρίων.

Τέλος τα φωτιστικά σώματα αντικαταστάθηκαν με φωτιστικά νέας 
τεχνολογίας LED και τοποθετήθηκαν φωτοβολταϊκά ισχύος 10 kW.

Το κόστος αυτών των παρεμβάσεων στο 6ο και 13ο Δημοτικό 
Σχολείο χρηματοδοτήθηκε από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερεια-

κής Ανάπτυξης (ΕΤΠΑ) με το ποσό των 680.000 ευρώ.
16ο Δημοτικό Σχολείο

 Στο 16ο Δημοτικό Σχολείο Βέροιας έγινε ενεργειακή αναβάθμιση 
με την τοποθέτηση εξωτερικής θερμομόνωσης πάχους 12 cm, τη 
τοποθέτηση μόνωσης οροφής και της αντικατάστασης των κουφω-
μάτων μετά υαλοπινάκων.

Επίσης έγινε και αναβάθμιση του συστήματος θέρ-
μανσης με την τοποθέτηση αντλιών θερμότητας αέρα-νε-
ρού και με την παράλληλη τοποθέτηση αυτοματισμών 
διαχείρισης της θερμικής ενέργειας του κτιρίου.

Τέλος αντικαταστάθηκαν τα φωτιστικά σώματα με 
φωτιστικά νέας τεχνολογίας LED και τοποθετήθηκαν φω-

τοβολταϊκά ισχύος 10 kW.
Το κόστος αυτών των παρεμβάσεων στο 16ο Δημοτικό Σχολείο 

χρηματοδοτήθηκε από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανά-
πτυξης (ΕΤΠΑ) με το ποσό των 630.000 ευρώ.

2ο Δημοτικό Σχολείο

 Παραπλήσιες παρεμβάσεις με στόχο την ενεργειακή αναβάθμι-
ση έγιναν και στο 2ο Δημοτικό Σχολείο Βέροιας μέσω της τοποθέτη-
σης εξωτερικής θερμομόνωσης πάχους 10 cm και την τοποθέτηση 
μόνωσης οροφής καθώς και την αντικατάσταση των κουφωμάτων 
μετά υαλοπινάκων.

Έγινε επίσης και αναβάθμιση του συστήματος θέρμανσης με 
τοποθέτηση αντλιών θερμότητας αέρα νερού καθώς και την τοποθέ-
τηση αυτοματισμών διαχείρισης της θερμικής ενέργειας του κτιρίου. 
Τέλος τα φωτιστικά σώματα αντικαταστάθηκαν με φωτιστικά νέας 
τεχνολογίας led.

Το κόστος αυτών των παρεμβάσεων στο 2ο Δημοτικό Σχολείο 
χρηματοδοτήθηκε από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανά-
πτυξης (ΕΤΠΑ) με το ποσό των 336.000 ευρώ.
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ΕΣΠΑ

Έργα ενεργειακής αναβάθμισης 
υλοποίησε ο Δήμος Βέροιας
ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ ΣΕ ΤΡΕΙΣ ΣΧΟΛΙΚΕΣ ΜΟΝΑΔΕΣ ΜΕ ΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΗΣΗ ΕΣΠΑ 1.646.000 ΕΥΡΩ.
Κ. ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ: «ΥΛΟΠΟΙΗΘΗΚΑΝ ΤΑ ΕΡΓΑ ΚΑΙ ΑΥΞΗΘΗΚΕ Η ΕΝΕΡΓΕΙΑΚΗ ΑΠΟΔΟΣΗ»



CMYK
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Μπράβο στα παιδιά!!!

Σημείο απόδρασης για 
ψυχαγωγία αποτελεί εδώ και 
χρόνια το στέκι των ψαρά-
δων στον παραποτάμιο δρό-
μο του Αλιάκμονα. Δυστυχώς 
όμως ο χώρος δεν περιποι-
είται, με τα σκουπίδια να …
κυριαρχούν.

 Δεν ξέρουμε αν είναι ευ-
θύνη του Δήμου για την κα-
θαριότητα -άλλο μεγάλο θέμα 
περί ευθύνης που και ποιων- 
αλλά είναι λυπηρό ένας τόσο 
όμορφος χώρος να βρίσκεται 
«πνιγμένος» στα σκουπίδια.

Ευτυχώς πριν λίγες μέρες 
κάποια νέα παιδιά εθελοντικά 
μάζεψαν όλα τα σκουπίδια 
και καθάρισαν τον χώρο. Τα 
αξίζει ένα μεγάλο μπράβο!!! 

Το εθνικό μας σύμβολο αγναντεύει

τον πολύχρωμο κάμπο της Ημαθίας

Στο ψηλότερο σημείο της νέας πτέρυγας του Νοσοκομείου Βέροιας αναρτήθηκε η ελλη-

νική σημαία και αγναντεύει τον πολύχρωμο κάμπο της Ημαθίας.

Ο Διοικητής του Γενικού Νομαρχιακού Νοσοκομείου Ημαθίας Ηλίας Πλιόγκας ανέλαβε 

αυτήν την πρωτοβουλία ως κίνηση οφειλόμενης τιμής και σεβασμού, όχι μόνο προς το 

εθνικό μας σύμβολο, αλλά και προς αυτούς, οι οποίοι θυσίασαν την ζωή τους, ώστε να 

μπορούμε εμείς σήμερα, ελεύθεροι, να διάγουμε τον βίο μας, με ασφάλεια και ειρήνη. Για 

να τιμηθούν τα 200 χρόνια από την Επανάσταση των Ελλήνων κατά της Οθωμανικής τυρ-

ρανίας το 1821.

Εμμένουν στις προτάσεις τους;

Ιδιαίτερα μεγάλη απήχηση είχε το άρθρο της βεροιώτισσας Δρ. Αρχιτέκτονα-Πολεοδόμου Αναστα-
σίας Πάπαρη που δημοσιεύτηκε στην εφημερίδα μας. Με εμπεριστατωμένη επιχειρηματολογία εξή-
γησε για ποιους λόγους δεν πρέπει και δεν μπορεί να κατασκευαστεί ούτε κλειστό γυμναστήριο, ούτε 
σταθμός των ΚΤΕΛ στο δημοτικό οικόπεδο που βρίσκεται πλησίον του νέου Δικαστικού Μεγάρου.   

Αναφέρεται σε μια σειρά τεχνικών προβλημάτων πρόσβασης, πλησίον ενός κόμβου με την Εγνα-
τία Οδό, που μόνο προβλήματα θα δημιουργήσει και όχι να εξυπηρετήσει τους κατοίκους. Γι αυτό 
αποτελούν «Λανθασμένες επιλογές» κατά την Αναστασία Πάπαρη.

Ωστόσο πέρασαν περισσότερο από 15 μέρες και δεν υπήρξε καμιά αντίδραση από πλευράς 
Δήμου Βέροιας και του επικεφαλής του συνδυασμού «Συνδημότες» Παύλου Παυλίδη, σχετικά με την 
δημόσια τοποθέτηση της Αναστασίας Πάπαρη.

Εμμένουν στις προτάσεις τους; 

Γιατί όχι στους υπαίθριους χώρους;
Ξεκίνησε η κατανυκτική περίοδος με τους Χαιρετισμούς κάθε Παρασκευή. Δυστυχώς όμως δεν επιτρέ-

πεται η προσέλευση του κόσμου, εκτός ενός πολύ μικρού αριθμού 9-10 ατόμων, ανάλογα με τα τετραγωνι-
κά του κάθε Ιερού Ναού.

Επειδή οι καιρικές συνθήκες βελτιώνονται, μήπως η Ιερά Μητρόπολη Βέροιας μπορεί να εξετάσει την 
περίπτωση να γίνεται προσέλευση των πιστών στους υπαίθριους χώρους των Ναών, τηρώντας τις προ-
βλεπόμενες αποστάσεις και τα μέτρα αυτοπροστασίας των; Όπως επιτρέπονται οι συγκεντρώσεις και οι 
πορείες, κάτι ανάλογο να γίνει και με την παρουσία του κόσμου στους Χαιρετισμούς.    

Ιδιαίτερη τιμή για τον Γιώργη Μελίκη
Αναγνώριση της ποιοτικής δουλειάς που κάνει με την τη-λεοπτική εκπομπή του «Κάθε τόπος και τραγούδι» απο-τελεί για τον δημο-σιογράφο-λαογρά-φο Γιώργη Μελίκη, η χρησιμοποίηση α-ποσπασμάτων στο τηλεοπτικό τρέιλερ για τα 200 χρόνια από την ελληνική επανάσταση. 

Στις σκηνές που καταδεικνύουν την 
ελληνική παράδοση, χρησιμοποιούνται πλάνα από την εκπομπή «Κάθε τόπος και τραγούδι» που 
προβάλλεται από την ΕΡΤ3 και ήταν αφιερωμένη στην παράδοση της Σκύρου.

Ιδιαίτερη τιμή και την αξίζει ο Γιώργης Μελίκης.

Το μετέτρεψαν
σε σκουπιδότοπο

Στο πρανές κάτω από πάρκο, δίπλα στο ασανσέρ, ο χώρος έχει μετατραπεί σε σκουπιδότο-
πο. Οι ασυνείδητοι δεν μπαίνουν στον κόπο να αποθέσουν τα κύπελλα από τους καφέδες και 

τα μπουκάλια νερού που ήπιαν, στα παρακείμενα καλάθια σκουπιδιών και με ευκο-
λία τα πετούν στον υπαίθριο χώρο που αποτελεί και την βιτρίνα της 

πόλης, το μπαλκόνι της Βέροιας.   
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Πουλάει χύμα τσιγάρα σε μαθητές
Ένα σοβαρό πρόβλημα μας κατήγγειλαν αναγνώστε μας. Κοντά στο 6ο Δημοτικό Σχολείο Βέ-

ροιας, ένας «τύπος» πουλάει χύμα τσιγάρα σε μαθητές γυμνασίου.
Δεν γνωρίζουμε το μέγεθος του προβλήματος, αλλά όπως και να ΄χει, καλό είναι η Αστυνομία 

να διερευνήσει το θέμα.   

Ο κορωνοϊός «κτύπησε» και 

την Διοίκηση της Αστυνομίας

Ο κορωνοϊός για άλλη μια φορά «κτύπησε» 

στους αστυνομικούς υπαλλήλους της Ημαθίας. Σύμ-

φωνα με πληροφορίες μας, αυτήν την φορά παρου-

σιάστηκαν τις τελευταίες μέρες περί τα δέκα κρού-

σματα στους αστυνομικούς της Διοίκησης της Αστυ-

νομικής Διεύθυνσης Ημαθίας οι οποίοι τέθηκαν σε 

καραντίνα κατ΄ οίκον, χωρίς να βρίσκεται κάποιος σε 

επικίνδυνη κατάσταση που να χρειάζεται νοσηλεία. 
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Όμορφη η φωταγώγηση του Δημαρχείου
και των παλαιών Δικαστηρίων

Πολύ όμορφο σκηνικό δημιουργήθηκε και στη Βέροια με την φωταγώγηση του Δημαρχιακού 
Μεγάρου και του κτηρίου των παλαιών Δικαστηρίων στην πλατεία Ωρολογίου.

Εκτός από τα χρώματα της ελληνικής σημαίας προβάλλονταν και διάφοροι ήρωες της ελλη-
νικής επανάστασης. Μάλιστα οι περαστικοί πολίτες κοντοστέκονταν και παρακολουθούσαν τις 
εναλλαγές των εικόνων. 

«Χρόνια Πολλά Ελλάδα, Χρόνια Πολλά μάννα

της οικουμένης…»

Σε όποια γωνιά της χώ-

ρας και να κοιτούσες θα α-

ντίκριζες να κυματίζει η ελ-

ληνική σημαία. Και δεν θα 

μπορούσε να μην συμβαίνει 

το ίδιο και στην Μονή του 

Τιμίου Προδρόμου, πολύ δε 

περισσότερο όταν παράλ-

ληλα με την εθνική επέτειο, 

οι έλληνες γιορτάζουν μία α-

πό τις κορυφαίες γιορτές της 

χριστιανοσύνης, τον Ευαγ-

γελισμό της Θεοτόκου.    

Αναρτήθηκε η ελληνική 

σημαία στον προαύλιο χώ-

ρο της Μονής με τον Ηγού-

μενό της Αρχ. Πορφύριο να 

γράφει στον προσωπικό του λογαριασμό στο Facebook: 

«Πάντα κι όπου Σε αντικρύζω* με λαχτάρα σταματώ* και δακρύζω, είτε είναι μέρα είτε έχει βραδυ-

άσει και είναι νύχτα.

Χρόνια Πολλά, Ελλάδα, Χρόνια Πολλά, μάννα της οικουμένης, Χρόνια Πολλά, γλώσσα της Ορθο-

δοξίας, ΠΑΤΡΙΔΑ μου».

Το Βλαχογιάννειο Μουσείο είχε την πρωτιά
Η μεγαλύτερη σημαία στην 

πόλη της Βέροιας πρώτα τοποθε-
τήθηκε στο Βλαχογιάννειο Μου-
σείο και θα παραμείνει έως το 
τέλος των εορτασμών των διακο-
σίων ετών από την επανάσταση 
του 1821. Το παράδειγμα αυτό 
ακολούθησαν και άλλοι φορείς 
της πόλης, τοποθετώντας μεγά-
λες σημαίες σε προβεβλημένα 
σημεία των κτηρίων τους. 

Τώρα αν η σημαία που κυμα-
τίζει στο Βλαχογιάννειο Μουσείο 
ως ελάχιστος φόρος τιμής στους 
ένδοξους προγόνους μας, παρα-
μένει η μεγαλύτερη ή όχι, δεν θα 
βγάλουμε και …μεζούρα!!!

Σε δεύτερη μοίρα η μεγάλη γιορτή της ΟρθοδοξίαςΟμολογουμένως οι επετειακές πρωτοβουλίες για τα 200 χρόνια από την ελληνική επανάσταση την ημέρα της 25ης Μαρτίου κινήθηκαν σε πολύ υψηλό επίπεδο και έτυχαν της παγκόσμιας προβολής.Όμως δεν πρέπει να λησμονού-με πως η συντριπτική πλειοψηφία των ελλήνων γιορτάζουν παράλλη-λα και τον Ευαγγελισμό της Θεοτό-κου, μια από τις κορυφαίες γιορτές της ορθοδοξίας που είναι άρρηκτα συνδεδεμένη με την ελληνική επα-νάσταση.
Δυστυχώς όμως δεν δόθηκε η παραμικρή βαρύτητα και η θρη-σκευτική γιορτή πέρασε στο …ντούκου. Ούτε λέξη δεν αναφέρθη-κε στις διάφορες προβεβλημένες εκδηλώσεις που διοργανώθηκαν από την αρμόδια επιτροπή. 

Είναι ιδέα της Βέροιας και ανήκουν στη Βέροια
οι «Ανθισμένες Ροδακινιές»

Είναι άσχημο να οικειοποιούνται πρω-
τοβουλίες που ανήκουν σε άλλους. Πριν 
λίγα χρόνια στη Βέροια ξεκίνησε η Γιορτή 
Σοκολάτας την οποία διοργάνωνε η Πε-
ριφερειακή Ενότητα Ημαθίας.  Όταν από 
την πρώτη στιγμή γνώρισε την επιτυχία, 
επεκτάθηκε σε ολόκληρο το Νομό, με α-
ποτέλεσμα ένας θεσμός, μια γιορτή που 
ξεκίνησε πολύ καλά στη Βέροια, χρόνο με 
το χρόνο να φθίνει.

Κάτι ανάλογο γίνεται τώρα και με τις 
Ανθισμένες Ροδακινιές. Μια πρωτοβου-
λία του Τουριστικού Ομίλου Βέροιας την 
οποία ανέδειξε και πέρα από τα ελληνικά 
σύνορα ως «Ανθισμένες Ροδακινιές της 
Βέροιας», παράλληλα με άλλες εκδηλώ-
σεις για το ροδάκινο, από φέτος άρχισαν 
να την οικειοποιούνται κι άλλες περιοχές. 
Αρχικά μετατράπηκαν σε «Ανθισμένες Ροδακινιές της Ημαθίας» και στην συνέχεια «εμφανίστηκαν» σε Πέλ-
λα, και Βελβενδό Κοζάνης. Μάλιστα μόλις ξεπεραστούν τα προβλήματα που δημιούργησαν οι σεισμοί στην 
περιοχή του Τυρνάβου και Ελασσόνας, οσονούπω θα έχουμε και τις «Ανθισμένες ροδακινιές του κάμπου της 
Θεσσαλίας». Φαίνεται ότι  …η ζήλια είναι ψώρα και κολλάει όλη η χώρα!!! 

Υ.Γ.: Καμιά φορά αναγκάζεσαι να σκεφτείς, μήπως μπορούν να κατοχυρωθούν πνευματικά δικαιώματα και 
ονομασίες.  
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Ντροπή στους απάτριδες
Από άκρη σε άκρη πολλές χώρες τίμησαν τα 200 χρόνια από την επα-νάσταση του ελληνικού έθνους κατά του οθωμανικού ζυγού και τυραννίας. Εμβληματικά κτήρια μεγαλουπόλεων ανά τον κόσμο φωταγωγήθηκαν με τα χρώματα του ελληνικού συμβόλου, την σημαία μας. Ακόμα και στο Αμπού Ντά-μπι των Αραβικών Εμιράτων.Δυστυχώς όμως υπήρχαν και πα-ραφωνίες οι οποίες θα παραμένουν πάντα παραφωνίες και μάλιστα εντός του ελλαδικού χώρου. Στα τείχη της Θεσσαλονίκης, απέναντι από τους Κή-πους του Πασά, ένα πολύ μεγάλο γιγα-ντοπανό κρέμασαν αντιεξουσιαστές, με μήνυμα κατά της Ελλάδας, ανήμερα ε-θνικής επετείου της 25ης Μαρτίου. «Ότι μισούμε βρίσκεται εδώ σε 9 λωρίδες και έναν σταυρό», αναφέρει το πανό.Ντροπή στους άπατριδες.
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EΣΠΑ

του Θοδωρή Καραουλάνη (euractiv.gr)

Ένα έργο «πράσινης» αναβάθμισης μιας ολόκληρης γειτονιάς 
και μάλιστα στην «ξεχασμένη» περιοχή της Αγίας Βαρβάρας στο 
δυτικό τομέα του συγκροτήματος της πρωτεύουσας, παίρνει επι-
τέλους σάρκα και οστά, με πόρους της Πολιτικής Συνοχής της ΕΕ.

Το έργο «Πράσινη Πιλοτική Αστική Γειτονιά», αφορά στην ε-
κτέλεση τόσο των κατασκευαστικών παρεμβάσεων ενεργειακής 
αναβάθμισης των τεσσάρων (4) προσφυγικών πολυκατοικιών 
που χωροθετούνται στο οικοδομικό τετράγωνο 513 του Δήμου 
Αγίας Βαρβάρας, όσο και των εργασιών αναβάθμισης του περι-
βάλλοντος χώρου.

Για τις υπηρεσίες του ΥΠΕΝ που επιτελικά το επέλεξε, του Ε-
πιχειρησιακού Προγράμματος για το Περιβάλλον και την Ενέργεια 
που το χρηματοδοτεί (ΕΠΕΡΡΑΑ πριν, ΥΜΕΠΕΡΡΑ τώρα) αλλά 
και το ΚΑΠΕ που το σχεδίασε και το «τρέχει» σε συνεργασία με 
τον τοπικό Δήμο, η αλλαγή μιας γειτονιάς με παλιές πολυκατοικίες 
μπορεί να δώσει πολύτιμα συμπεράσματα για τον σχεδιασμό 
πολλών άλλων έργων.

Σύμφωνα με πληροφορίες της ελληνικής euractiv, το έργο, 
παρότι πιλοτικό και επιδεικτικό, πέρασε από σαράντα κύματα 
και καθυστερήσεις αλλά εν τέλει τώρα υλοποιείται, προφανώς σε 
αντιστοιχία με τις ανάγκες της χώρας για ανακαινίσεις και σύγ-
χρονο αστικό σχεδιασμό, οι οποίες θεριεύουν τα επόμενα χρόνια.

Ο σχεδιασμός του έργου «Πράσινη Πιλοτική Αστική Γειτονιά» 
ξεκίνησε πριν από μια δεκαετία, το 2010. Μετά από σημαντικές 
καθυστερήσεις κατά τα 2-3 πρώτα χρόνια, οι μελέτες ολοκληρώ-
θηκαν στα τέλη της περιόδου του προηγούμενου ΕΣΠΑ και το 
έργο πέρασε εν τέλει, λόγω της χρησιμότητας, ως phasing, στην 
τρέχουσα Προγραμματική Περίοδο για την υλοποίησή του. 

Και αυτό πλέον επιβεβαιώνεται στην πράξη καθώς την Τετάρ-
τη, 24 Μαρτίου 2021, ο Δήμος, το ΚΑΠΕ και ο ανάδοχος συνυπέ-
γραψαν τη σύμβαση για την κατασκευή του έργου «Πράσινη Πι-
λοτική Αστική Γειτονιά», με βάση το εγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα 
από το Υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας (ΥΠΕΝ).

Οι λεπτομέρειες της «πράσινης» 
αναβάθμισης μιας γειτονιάς

Το έργο «Πράσινη Πιλοτική Αστική Γειτονιά» αφορά ένα επιδει-
κτικό καινοτομικό και κοινωνικό έργο, προϋπολογισμού 5,3 εκα-
τομμυρίων Ευρώ, με πόρους από την Πολιτική Συνοχής της ΕΕ.

Με κατάλληλα σχεδιασμένες ενεργειακές παρεμβάσεις, ένα 
οικοδομικό τετράγωνο προσφυγικών πολυκατοικιών του Δήμου 
Αγίας Βαρβάρας μετατρέπεται σε μια σύγχρονη, αξιοβίωτη γειτο-
νιά, «σχεδόν μηδενικού ισοζυγίου ενέργειας». Οι πολυκατοικίες 
κατασκευάστηκαν με τεχνικές προδιαγραφές των δεκαετιών του 
1960 και του 1970, χωρίς ικανοποιητική μόνωση και αποδοτικά 
συστήματα θέρμανσης. Οι ενεργειακές παρεμβάσεις θα γίνουν 
σε εβδομήντα δύο (72) διαμερίσματα τεσσάρων (4) κτηρίων, που 
κατοικούνται από περίπου 250 άτομα. Ο περιβάλλων χώρος των 
κτηρίων, όπου θα γίνουν οι εργασίες περιβαλλοντικής αναβάθμι-
σης, έχει έκταση περίπου δύο στρεμμάτων.

Με την ολοκλήρωση των εργασιών, τα σημερινά ενεργοβόρα 
κτήρια θα έχουν μετατραπεί σε κτήρια «σχεδόν μηδενικής ενερ-
γειακής κατανάλωσης», με την ενσωμάτωση τεχνολογιών Ανανε-
ώσιμων Πηγών Ενέργειας και Εξοικονόμησης Ενέργειας.

Εκτός από τη μείωση των ενεργειακών καταναλώσεων των 
κτηρίων, που συνεπάγεται οικονομικό και περιβαλλοντικό όφελος, 
βελτιώνεται το εσώκλιμα, με συνέπεια τη θερμική και οπτική άνε-
ση καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους, αλλά, αντίστοιχα, και το μικρο-
κλίμα γύρω από τα κτήρια.

Το αποτέλεσμα θα είναι η άμεση βελτίωση των συνθηκών 
διαβίωσης των κατοίκων, καθώς και η αναβάθμιση του περιβάλ-
λοντος των κτηρίων και εν γένει των συνθηκών ποιότητας ζωής 
στη γειτονιά.

Οι προβλεπόμενες παρεμβάσεις/εργασίες στα κτίρια των 
παλαιών πολυκατοικιών περιλαμβάνουν τοποθέτηση εξωτερικής 
θερμομόνωσης στα κτήρια και στα δώματα, εξωτερικών σκιά-
στρων (σταθερών και κινητών) στα κουφώματα, πανέλων στις 
όψεις των κλιμακοστασίων των κτηρίων, αντικατάσταση κουφω-
μάτων επιφάνειας περίπου 640m2, υγρομόνωση υπογείων, εγκα-
τάσταση τεσσάρων γεωθερμικών αντλιών θερμότητας για θέρ-
μανση-ψύξη ισχύος 45kW/ΓΑ, με κλειστό γεωθερμικό σύστημα 
με κατακόρυφους γεωεναλλάκτες στον αύλειο χώρο των κτηρίων, 
κεντρικό σύστημα κλιματισμού με μονάδες FCU (fancoils) ανά 
διαμέρισμα, ηλιακούς συλλέκτες συνολικής επιφάνειας περίπου 
144m2, για παραγωγή ζεστού νερού χρήσης στα δώματα των 

κτηρίων, εγκατάσταση φωτοβολταϊκών ισχύος 4 x 10kW.
Για να θεωρείται ολοκληρωμένο το έργο και να βελτιωθεί η 

απόδοση σε επίπεδο γειτονιάς, προβλέπεται η ανακατασκευή και 
διαμόρφωση ολόκληρου του περιβάλλοντος χώρου (περιμετρικά 
και σε επίπεδο ακάλυπτων χώρων πίσω από τις πολυκατοικίες), 
με νέες πράσινες κατασκευές και διαμορφώσεις. Συγκεκριμένα 
προβλέπονται διαμόρφωση περιβάλλοντος χώρου με επιστρώ-
σεις από ψυχρά υλικά, τοποθέτηση στοιχείου νερού, πέργκολας 
και μόνιμου καθιστικού, προσθήκη φωτιστικών σωμάτων,  αύξη-
ση φύτευσης, υπόγειο σύστημα άρδευσης και αντλητικό συγκρό-
τημα με τροφοδότηση από δεξαμενή συλλογής ομβρίων.

Το σύνολο του έργου αναμένεται να έχει ολοκληρωθεί εντός 
του 2022. 

Σημαντική επιδεικτική παρέμβαση
Τη σημασία του επιδεικτικού έργου, για τον πιλοτικό του χα-

ρακτήρα, τον συμβολικό του ρόλο αλλά και τις δυνατότητες για 
εξαγωγή συμπερασμάτων από άλλες πόλεις, ανέδειξαν ιδιαιτέ-
ρως τόσο οι συμμετέχοντες φορείς όσο και αρμόδιοι από άλλους 
εμπλεκόμενους, όπως το ΥΠΕΝ και το ΤΕΕ.

Επ’ ευκαιρία της υπογραφής της σύμβασης, ο Γενικός Γραμ-
ματέας Χωρικού Σχεδιασμού και Αστικού Περιβάλλοντος του 
ΥΠΕΝ καθηγητής Ευθύμιος Μπακογιάννης δήλωσε: «Η επίτευξη 
της κλιματικής ουδετερότητας και η ανθεκτικότητα των αστικών 
περιοχών, είναι ένα στοίχημα, που πρέπει να πετύχουμε οπωσ-
δήποτε. Το οφείλουμε στους εαυτούς μας, στην χώρα μας, στην 
επόμενη γενιά και βεβαίως έχουμε δεσμευθεί γι’ αυτό τόσο στην 
Ευρώπη όσο και διεθνώς. Σε αυτό το πνεύμα η δημιουργία 
Πράσινων Γειτονιών που λειτουργούν ως θύλακες μηδενικής ε-
νεργειακής κατανάλωσης είναι μείζονος σημασίας και μπορεί να 
πυροδοτήσει την αλλαγή  του αστικού χώρου».

Σημειώνεται ότι ενόψει του προγράμματος εκπόνησης Τοπι-
κών Χωρικών Σχεδίων σε όλη τη χώρα, που ξεκινά φέτος, για 
την ολοκλήρωση του χωροταξικού και πολεοδομικού σχεδιασμού 
μέσα στην επόμενη δεκαετία, ο βιοκλιματικός σχεδιασμός στις 
αστικές υποδομές και το «πρασίνισμα» των γειτονιών κάθε πόλης 
αποτελεί βασική προτεραιότητα του Υπουργείου Περιβάλλοντος 
και Ενέργειας, όπως έχει δηλώσει και ο αρμόδιος υφυπουργός 
Νίκος Ταγαράς. 

Αναφερόμενος στο έργο, ο Προέδρος του Τεχνικού Επιμε-
λητηρίου Ελλάδος (ΤΕΕ) Γιώργος Ν. Στασινός επεσήμανε: «Το 
έργο της Πράσινης Πιλοτικής Αστικής Γειτονιάς στον Δήμο της 
Αγίας Βαρβάρας είναι όχι μόνο ένα χρήσιμο πιλοτικό έργο αλλά 
και επίκαιρο. Χρήσιμο, γιατί θα δείξει στην πράξη πώς ολόκληρα 
οικοδομικά τετράγωνα, με παλιές προσφυγικές πολυκατοικίες, 
μπορούν να γίνουν πιο «πράσινα», σύγχρονα, αξιοβίωτα, με 
τα σημερινά πρότυπα. Επίκαιρο, γιατί μπροστά μας έχουμε μια 
μοναδική πρόκληση: να ανακαινίσουμε τα επόμενα δέκα χρόνια 
εκατοντάδες χιλιάδες ακίνητα, κυρίως παλιές πολυκατοικίες με 
πολλές δεκαετίες στην πλάτη τους. Σημειώνω ότι ήδη το έργο 
αυτό μας έχει διδάξει με τον πιλοτικό του χαρακτήρα: πρέπει στο 
επόμενο διάστημα να αποφεύγουμε καθυστερήσεις και γραφειο-
κρατία. Μόνο έτσι μπορούμε - και πρέπει - να πετύχουμε ένα ση-
μαντικό ποσοστό ριζικής ανακαίνισης κτιρίων αλλά και βιοκλιμα-
τικής αναβάθμισης των κοινόχρηστων - ιδιωτικών και δημόσιων 
- χώρων στις πόλεις μας. Μόνο έτσι θα καταφέρουμε να πετύχου-
με τους στόχους μείωσης εκπομπών ρύπων που αναλαμβάνει η 
χώρα μας και μόνο έτσι θα κάνουμε πιο βιώσιμες τις πόλεις μας. 
Επαναλαμβάνω, ωστόσο, ότι είναι απαραίτητο σε κάθε έργο, σε 
κάθε ανακαίνιση, να λαμβάνεται υπόψιν η διάσταση της ανθεκτι-
κότητας, για να κάνουμε ταυτόχρονα όχι μόνο καλύτερο αλλά και 
ασφαλέστερο το αστικό μας περιβάλλον».

Σημειώνεται ότι το ΤΕΕ έχει τον ρόλο της υποστήριξης του 
Συμφώνου των Δημάρχων για την ενεργειακή εξοικονόμηση, 
υλοποιεί σε συνεργασία με το ΥΠΕΝ τον Κανονισμό Ενεργειακής 
Απόδοσης Κτιρίων, ενώ παράλληλα συνδράμει τόσο στον πολε-
οδομικό και χωροταξικό σχεδιασμό όσο και σε θεσμικές δράσεις, 
με τον ρόλο του Τεχνικού Συμβούλου της Πολιτείας.

Κατά την υπογραφή της σύμβασης, ο Δήμαρχος Αγίας Βαρ-
βάρας Αττικής Λάμπρος Μίχος τόνισε: «Μια παραμελημένη προ-
σφυγική γειτονιά, 4 παλαιών πολυκατοικιών με 72 διαμερίσματα, 
πρόκειται να αλλάξει πρόσωπο και προορισμό. Με εξωτερική 
θερμομόνωση, σκίαστρα, γεωθερμικές αντλίες, ηλιακούς συλλέ-
κτες φωτοβολταϊκά κ.λπ., δεν θα καταναλώνουν σχεδόν καθόλου 
ενέργεια, θα δημιουργήσουν ένα πρότυπο και πρωτότυπο αστι-
κό περιβάλλον και παράδειγμα και οδηγό για το πώς πρέπει οι 
πόλεις να πορευτούν στο μέλλον. Ένα τόλμημα κι ένα στοίχημα 

που πρέπει να κερδηθεί για να αλλάξει η ζωή των ανθρώπων εκεί 
και η πρακτική να επεκταθεί στον ευρύτερο χώρο!»

Ανυπομονούμε να δούμε το έργο ολοκληρωμένο και λειτουργι-
κό, δήλωσε ο Γενικός Διευθυντής του ΚΑΠΕ Δρ Λάμπρος Πυργιώ-
της, και συμπλήρωσε: «Τα οφέλη θα είναι άμεσα, σε ατομικό και 
τοπικό επίπεδο. Επιπλέον όμως, στο ΚΑΠΕ αναμένουμε, σε τε-
χνικό επίπεδο, το έργο αυτό να συμβάλλει στη διαμόρφωση νέων 
προδιαγραφών και προτύπων που θα βελτιστοποιούν τη συνδυα-
σμένη παρέμβαση στο κτήριο και τον υπαίθριο δημόσιο χώρο. Αλ-
λά θα έχουμε θετικές επιπτώσεις και σε κοινωνικό επίπεδο, έστω 
μακροπρόθεσμα. Προσωπικά, ανυπομονώ να δω τη μετατροπή 
του ιδιότυπου ανταγωνισμού για την απόκτηση της ακριβότερης 
και πολυτελέστερης κατοικίας, σε ανταγωνισμό για την απόκτηση 
της πιο περιβαλλοντικά φιλικής, της κοντύτερα στη μηδενική ενερ-
γειακή κατανάλωση, κατοικίας, μιας αξιοβίωτης κατοικίας».

Τονίζεται ότι το ΚΑΠΕ έχει δώσει στη χώρα σοβαρά εφόδια 
για την ενεργειακή εξοικονόμηση και την εισαγωγή των ΑΠΕ σε 
μικρο-επίπεδο, με δεκάδες επιδεικτικά έργα τις τελευταίες δεκα-
ετίες, με χρηματοδότηση τόσο από την Πολιτική Συνοχής όσο και 
από τα Προγράμματα Πλαίσιο για την Έρευνα.

Ο ρόλος του ΚΑΠΕ για τον επιδεικτικό 
χαρακτήρα του έργου

Το ΚΑΠΕ επιλέχθηκε ως φορέας του έργου προκειμένου να 
μπορέσουν να γίνουν μετρήσεις και αξιολογήσεις που θα μπο-
ρούν να χρησιμοποιηθούν από άλλες πόλεις για δημόσια (ή ιδι-
ωτικά) έργα ανάπλασης. Αυτός είναι ο πιλοτικός χαρακτήρας του 
συγκεκριμένου έργου, καθώς το ΚΑΠΕ θα κάνει συγκρίσεις και θα 
βγάλει συμπεράσματα που θα μπορούν και άλλοι ενδιαφερόμε-
νοι να χρησιμοποιήσουν σε επόμενα έργα. Αυτός είναι και ένας 
από τους λόγους που όλοι οι συναρμόδιοι επιθυμούν το έργο 
όχι μόνο να ξεκινήσει αλλά και να ολοκληρωθεί άμεσα, ώστε να 
μπορέσουν μέσα στα επόμενα δύο χρόνια να υπάρχουν τα στοι-
χεία που θα χρησιμοποιήσουν και οι άλλοι δήμοι - ή και να γίνουν 
προσαρμογές και αλλαγές στα θεσμικά κείμενα.

Αξίζει να σημειωθεί ότι στο πλαίσιο του έργου το ΚΑΠΕ θα 
εγκαταστήσει στη γειτονιά και τα κτίρια εξοπλισμό μέτρησης 
συνθηκών εσωτερικού και εξωτερικού περιβάλλοντος αλλά και 
εξοπλισμό μετάδοσης των δεδομένων. Στην πραγματικότητα, 
ο πιλοτικός χαρακτήρας του έργου θα προκύψει μέσα από την 
επεξεργασία των δεδομένων και τα συμπεράσματα που θα εξα-
χθούν. Αυτό που εν τέλει θα βοηθήσει άλλες πόλεις και δήμους 
σε όλη τη χώρα, είναι ότι το ΚΑΠΕ θα εκδώσει συνολική μελέτη 
αποτίμησης έργου και το κυριότερο, έναν «οδηγό επαναληψι-
μότητας του έργου», που θα αποτελέσει πολύτιμο βοηθό για τις 
τεχνικές υπηρεσίες των ΟΤΑ και τις δημοτικές αρχές.

Και αυτό είναι ιδιαίτερα σημαντικό για τη χώρα μας όπου το 
κτιριακό απόθεμα είναι ιδιαιτέρως παλαιό, ιδίως αν αναλογιστού-
με την ποσότητα τόσο των παλιών προσφυγικών πολυκατοικιών 
(κτίρια που κατασκευάστηκαν για την οικιστική αποκατάσταση 
των προσφύγων τόσο της μικρασιατικής καταστροφής όσο και 
του εμφυλίου πολέμου) όσο και των εργατικών πολυκατοικιών, 
της λεγόμενης κοινωνικής κατοικίας.

Αυτά τα κτίρια θα πρέπει, άλλωστε, να αποτελέσουν βασικό 
στόχο της στρατηγικής ριζικής ανακαίνισης κτιρίων που ανακοί-
νωσε πρόσφατα το ΥΠΕΝ, με δεκάδες έργα που θα χρηματοδο-
τηθούν με πόρους της Πολιτικής Συνοχής της ΕΕ τόσο μέσω του 
νέου ΕΣΠΑ όσο και μέσω του Ταμείου Ανάκαμψης τα επόμενα 
χρόνια, καθώς η ενεργειακή εξοικονόμηση και η φιλική στο πε-
ριβάλλον ανακαίνιση αποτελούν καθοριστικό σημείο της Ευρω-
παϊκής Πράσινης Συμφωνίας και του Κύματος Ανακαινίσεων που 
πρόσφατα ανακοίνωσε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή και συμφώνησαν 
να προωθήσουν τα κράτη μέλη.

Πώς γίνεται «πράσινη» μια ολόκληρη γειτονιά - 
παράδειγμα για όλους τους δήμους
Ένα ολόκληρο οικοδομικό τετράγωνο, με 4 προσφυγικές πολυκατοικίες και κοινόχρηστους χώρους, 
ανακαινίζεται και γίνεται πιο αξιοβίωτο με πόρους της Πολιτικής Συνοχής της ΕΕ
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Τα στοιχεία του μη κερδοσκοπικού 
οργανισμού Fundación Chile, ανα-
φέρουν ότι 990.000 τόνοι πλαστικών 
καταναλώνονται κάθε χρόνο και τα οι-
κοσυστήματα της χώρας τώρα επη-
ρεάζονται αισθητά από τη ρύπανση. 
Ο οργανισμός προστασίας του περι-
βάλλοντος Greenpeace απεικονίζει τη 
καταστροφική ζημιά του πλαστικού με 
το «The Nature of Plastic», μια σειρά 
φωτογραφιών που απεικονίζει πραγ-
ματικούς χώρους της φύσης στη Χιλή. 
Αντί όμως, για πεδινά τοπία και καθα-
ρά νερά, οι εικόνες κατασκευάζονται 
με κομμάτια πλαστικού. Η εικόνα έχει 
στόχο να δείξει πώς το πλαστικό διεισ-
δύει και κυριαρχεί στα χιλιανά τοπία, 
ακόμη και σε προστατευμένα περιβάλ-
λοντα. Η εκπληκτική καμπάνια δημιουργήθηκε από το πρακτορείο μάρκετινγκ Cheil Worldwide Chile.

Οι εικόνες τοποθετήθηκαν γύρω από την πόλη με έναν συνοδευτικό κωδικό QR, τον οποίο οι ταξιδιώτες 
μπορούν να σαρώσουν με τα κινητά τους για να μάθουν πώς μπορούν να σταματήσουν την εξάπλωση της 
καταστροφικής πορείας του πλαστικού στη φύση.

 

Οι γάτες αναγνωρίζουν τη φωνή του ιδιοκτήτη τους 
αλλά δεν τις νοιάζει και «φταίει» η εξέλιξη

Νέα μελέτη από τον Πανεπιστή-
μιο του Τόκιο υποστηρίζει πως οι 
γάτες είναι παραπάνω από ικανές 
να αναγνωρίσουν την φωνή του ι-
διοκτήτη τους, ωστόσο επιλέγουν 
να τον αγνοούν- για λόγους που 
ενδεχομένως ανάγονται στην εξε-
λικτική πορεία του συγκεκριμένου 
ζώου. Η έρευνα των Atsuko Saito 
και Kazutaka Shinozuka εξέτασε 
20 οικόσιτες γάτες μέσα στο σπίτι 
τους, περιμένοντας μέχρι ο ιδιοκτή-
της τους να φύγει από το οπτικό 
τους πεδίο και μετά παίζοντας η-
χητικά αποσπάσματα από τρεις α-
γνώστους να φωνάζουν το όνομά 
τους, στη συνέχεια του ιδιοκτήτη 
τους και μετά ξανά ενός αγνώστου. 
Οι ερευνητές ανέλυσαν μετά την 
αντίδραση των γατών σε κάθε κά-
λεσμα, συνυπολογίζοντας διάφο-
ρους παράγοντες όπως κινήσεις αυτιών, ουράς και κεφαλιού, φωνητική απόκριση, διαστολή του ματιού και 
μετατόπιση στις πατούσες για να κινηθούν. Όταν άκουγαν το όνομά τους οι γάτες επεδείκνυαν «συμπεριφορά 
προσανατολισμού», δηλαδή κινούσαν το κεφάλι και τα αυτιά τους προκειμένου να εντοπίσουν από πού προ-
έρχεται ο ήχος. Ωστόσο, αν και έδειχναν μεγαλύτερη ανταπόκριση στη φωνή του ιδιοκτήτη τους συγκριτικά με 
ενός αγνώστου, αρνούνταν να μετακινηθούν όταν τις φώναζε οποιοσδήποτε εθελοντής. «Τα αποτελέσματα 
δείχνουν πως οι γάτες δεν ανταποκρίνονται ενεργά με επικοινωνιακή συμπεριφορά στους ιδιοκτήτες που τις 
καλούν εκτός του οπτικού πεδίου τους, παρόλο που και μπορούν να ξεχωρίσουν την φωνή των ιδιοκτητών 
τους», γράφουν οι επικεφαλής της έρευνας. «Η σχέση μεταξύ γάτας- ιδιοκτήτη έρχεται σε πλήρη αντίθεση 
με αυτή των σκύλων», προσθέτουν. Η μελέτη, που δημοσιεύτηκε στο ιατρικό επιστημονικό περιοδικό Animal 
Cognition, αναφέρει πως ο λόγος της απαθούς συμπεριφοράς των γατών μπορεί να ανάγεται πίσω στην 
πρώτη εξημέρωση των ειδών, σε αντίθεση με την σχέση ανθρώπου- σκύλου. Πρόσφατες γενετικές αναλύσεις 
αποκάλυψαν πως ο κοινός πρόγονος της σύγχρονης οικόσιτης γάτας ήταν η Αγριόγατα της Ευρώπης (Felis 
silvestris silvestris), είδος που ήρθε για πρώτη φορά σε επαφή με τους ανθρώπους πριν από περίπου 9.000 
χρόνια. Καθώς οι πρώτες κοινωνίες ανέπτυσσαν τη γεωργία, οι συγκεκριμένες γάτες εγκαταστάθηκαν για να 
κυνηγούν τρωκτικά σε αποθήκες σιτηρών. Ή όπως χαρακτηριστικά αναφέρουν οι συγγραφείς της έρευνας, οι 
γάτες «εξημέρωσαν τον εαυτό τους».  «Ιστορικά μιλώντας, οι γάτες, σε αντίθεση με τους σκύλους, δεν εξημε-
ρώθηκαν για να υπακούν στις εντολές των ανθρώπων. Αντιθέτως, δείχνουν να παίρνουν την πρωτοβουλία 
στην αλληλεπίδραση με τους ανθρώπους». Αυτό έρχεται σε αντίθεση με την ιστορία ανθρώπων και σκύλων, 
όπου οι δεύτεροι ανατράφηκαν για χιλιάδες χρόνια ώστε να ανταποκρίνονται σε εντολές και διαταγές. Οι γά-
τες, όπως φαίνεται, δεν χρειάστηκε ποτέ να μάθουν.  Σε κάθε περίπτωση, το συμπέρασμα δεν φαίνεται ικανό 
να αποθαρρύνει (ή για την ακρίβεια να προκαλέσει έκπληξη) στους ιδιοκτήτες γατών, και η έρευνα σημειώνει 
ότι «παρόλο που οι σκύλοι θεωρούνται από τους ιδιοκτήτες τους περισσότερο στοργικοί από τις γάτες [...] 
ιδιοκτήτες γατών και σκύλων δεν διαφέρουν ιδιαίτερα στο επίπεδο δεσίματος με τα κατοικίδιά τους». Η έρευνα 
καταλήγει παρατηρώντας πως «η συμπεριφορά της γάτας που κάνει τον ιδιοκτήτη της να δένεται περισσότε-
ρο μαζί της παραμένει ακόμη αδιευκρίνιστη». 

 

 

Τη σκότωσαν γιατί ήθελε να είναι 
δημοσιογράφος

Αυγανιστάν
Αυτή τη στιγμή στο Αφγανιστάν αν είσαι δημοσιογράφος, δικαστικός ή ακτιβιστής, το πιο πιθανό είναι να 

καταλήξεις νεκρός. Αν μάλιστα είσαι γυναίκα δημοσιογράφος είναι σαν να έχεις υπογράψει με το χέρι σου το 
συμβόλαιο θανάτου σου. Τους τελευταίους μήνες το τηλεοπτικό και ραδιοφωνικό δίκτυο του Αφγανιστάν μετρά 
ήδη 4 δολοφονημένες δημοσιογράφους και παρουσιάστριες, τελευταία ήταν η Malala Maywad. Ο Zalmai Latifi 
διευθυντής του τηλεοπτικού και ραδιοφωνικού δικτύου του Αφγανιστάν Enikaas Tv/Radio που προσπαθεί 

να συνέλθει από τα απανωτά χτυπήμα-
τα των εξτρεμιστών, εξηγεί ότι αυτού του 
είδους η τρομοκρατία προέρχεται από 
πυρήνες του Ισλαμικού Κράτους, απείρως 
πιο ισχυρούς και επικίνδυνους από τους 
Ταλιμπάν, που δεν θέλουν με τίποτα τη 
γυναίκα έξω από το σπίτι. Γι’ αυτούς η 
εργασία και η χειραφέτηση είναι θανάσι-
μα αμαρτήματα και φυσικά πληρώνονται 
με τίμημα τη ζωή αυτών των θαρραλέων 
γυναικών.  Η νεαρή Haya Habibi, δημοσι-
ογράφος, παρουσιάστρια και ραδιοφωνική 
παραγωγός δηλώνει ότι «οι απειλές είναι 
100% αληθινές. Κάθε φορά που βγαίνω 
από το σπίτι για να πάω στη δουλειά, 
ξέρω ότι μπορεί να μην επιστρέψω. Αυτός 
είναι ο λόγος για τον οποίο πολλές γυναί-
κες έχουν εγκαταλείψει το επάγγελμα ή 
έχουν φύγει από τη χώρα. Όμως, θα συνεχίσω. Το έχει ανάγκη η χώρα και είναι απαραίτητο για τα δικαιώματα 
των γυναικών εδώ».

Και η αλήθεια είναι ότι χρόνια τώρα το Αφγανιστάν ειδικά σε ό,τι αφορά τα δικαιώματα των γυναικών κα-
λείται να διανύσει χιλιόμετρα μέχρι να θεωρηθεί ασφαλής τόπος γι’ αυτές. Σε καθημερινή βάση, οι εν ψυχρώ 
δολοφονίες, η κακοποίηση σε κοινή θέα για το παραμικρό «ολίσθημα» βάσει του κώδικα του Ισλαμικού Κρά-
τους καθιστούν αναγκαία τη ριζική αλλαγή των δεδομένων, προκειμένου να διαφυλαχθούν τόσο οι ζωές και τα 
δικαιώματα των γυναικών, όσο και των ακτιβιστών που δραστηριοποιούνται στην περιοχή 

 

Τιμή ρεκόρ για τον πίνακα του Banksy με το 
αγόρι και τη νοσοκόμα σούπερ – ηρωίδα

Το «Game Changer», όπως ονομάζεται 
το έργο, εκτιμάτο αρχικά περίπου στα 2.9 
εκατ. ευρώ αλλά πουλήθηκε τελικά από 
τον οίκο Christie’s σε τετραπλάσια τιμή, 
ξεπερνώντας κατά πολύ το προηγούμε-
νο ρεκόρ του Banksy για το «Devolved 
Parliament» που πουλήθηκε το 2019 για 
11.5 εκατ. ευρώ. Ο πίνακας δείχνει ένα 
μικρό αγόρι να σηκώνει μια κούκλα νοσο-
κόμα, με το χέρι τεντωμένο και φορώντας 
κάπα, ενώ διάσημοι υπερήρωες όπως 
Batman ή Spiderman βρίσκονται στον κα-
λάθι των σκουπιδιών. Το έργο, που αποκα-
λύφθηκε τον περασμένο Μάιο στο Πανεπι-
στημιακό Νοσοκομείο Southampton, είναι 
ένας φόρος τιμής στους εργαζόμενους της 
πρώτης γραμμής του Εθνικού Συστήμα-
τος Υγείας της Βρετανίας (NHS) στον αγώνα τους κατά της πανδημίας Covid-19. Στη δημοπρασία του οίκου 
Christie’s, ο πίνακας κατακυρώθηκε όταν η τιμή ήταν 14,4 εκατ. στερλίνες με τις πρόσθετες χρεώσεις να 
του δίνουν την τελική τιμή των 16,758 εκατ. στερλινών, παγκόσμιο ρεκόρ πώλησης σε δημοπρασία για τον 
Banksy. Όπως ανακοινώθηκε, τα έσοδα προορίζονται για την «υποστήριξη της υγείας του προσωπικού και 
των ασθενών του Πανεπιστημιακού Νοσοκομείου Southampton».

Η δημοπρασία πραγματοποιήθηκε τη στιγμή που οι Βρετανοί κλείνουν έναν χρόνο από τότε που ο πρω-
θυπουργός Μπόρις Τζόνσον αποφάσισε το πρώτο lockdown στη χώρα. Ενός λεπτού σιγή τηρήθηκε στη μνή-
μη των 126.000 και πλέον ανθρώπων που από τότε έχασαν τη ζωή τους από τον ιό.

 

  

«Το σεξ δεν γερνάει ποτέ»: Μια αλλιώτικη 
καμπάνια για την επαφή σε μεγαλύτερες ηλικίες

Η πρωτοβουλία με τίτλο «Sex 
Never Gets Old» [Το σεξ δεν γερ-
νάει ποτέ] αναδεικνύει ανθρώπους 
μεγαλύτερης ηλικίας, 55 ετών και 
άνω, από διαφορετικές εθνικότητες 
και σεξουαλικότητες σε τρυφερές 
στιγμές με τους συντρόφους τους.  
Οι ασπρόμαυρες φωτογραφίες θέ-
λουν να καταρρίψουν την αντίληψη 
πως η ερωτική πράξη γίνεται σπα-
νιότερη όσο περνούν τα χρόνια, με 
την Replens, που εξειδικεύεται σε 
προϊόντα κατά της κολπικής ξηρό-
τητας, να προωθεί την ιδέα πως οι 
σεξουαλικές σχέσεις δεν έχουν ηλι-
κία. «Όταν αρχίζεις να μεγαλώνεις, 
ο κόσμος λανθασμένα συμπεραίνει 
πως σταματάς να κάνεις σεξ. Είμαστε περήφανες για τη συνεργασία με την Replens και το γεγονός πως κα-
ταρρίπτουμε το ταμπού ότι η σεξουαλικές επαφές σε εμάς τους ελαφρώς μεγαλύτερους συρρικνώνονται με 
την ηλικία. Πιστεύουμε ακράδαντα πως το σεξ δεν γερνάει ποτέ. Κάθε άλλο, είναι ολοένα και καλύτερο όσο 
πιο έμπειρος γίνεσαι!», λένε οι Rose και Linda, ένα από τα ζευγάρια που φωτογραφήθηκαν. Η πρωτότυπη 
καμπάνια δια χειρός Gate Films έφερε στην Replens MD το πρώτο βραβείο Diversity in Advertising, με έπα-
θλο δωρεάν διαφημίσεις αξίας 500.000 λιρών στο μετρό του Λονδίνου.

Τhe Nature of Plastic: Η πραγματική εικόνα του 
πλανήτη όταν γίνεται ένα με τα πλαστικά
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τοπικά

                                                                                                                     
 

ΕΒΔ 
 
 

 
 

ΕΙΔΙΚΟΤΗΤΑ 
 

ΔΕΥΤΕΡΑ 
29/03/2021 

 

 
   ΤΡΙΤΗ 
30/03/2021 

 

 
ΤΕΤΑΡΤΗ 
31/03/2021 

 

 
ΠΕΜΠΤΗ 

01/04/2021 
 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 
02/04/2021 

Αλλεργιολόγος Κατόπιν ραντεβού 
Γυναικολόγος Κατόπιν ραντεβού 
Διαιτολόγος Κατόπιν ραντεβού 
Ενδοκρινολόγος Κατόπιν ραντεβού 
Καρδιολόγος Κατόπιν ραντεβού 
Κοινωνική Λειτουργός 7:00-15:00 7:00-15:00 7:00-15:00 7:00-15:00 7:00-15:00 
Λογοθεραπεία Κατόπιν Ραντεβού 
Νευρολόγος Κατόπιν ραντεβού 
Νοσηλεύτρια 7:30-15:30 7:30-15:30 7:30-15:30 7:30-15:30 7:30-15:30 
Οδοντίατρος Κατόπιν ραντεβού 
Ουρολόγος Κατόπιν ραντεβού 
Παιδίατρος Κατόπιν ραντεβού 

Παθολόγος Κατόπιν ραντεβού 
 

Πνευμονολόγος  13:00-13:30 
Κατόπιν ραντεβού    

Ρευματολόγος  12:00-13:30 
Κατόπιν ραντεβού  

Υδατοθεραπεία Κατόπιν ραντεβού 
Φυσιοθεραπεία Κατόπιν ραντεβού 
Χειρουργός Κατόπιν ραντεβού 
Ψυχολόγος Κατόπιν ραντεβού 

Ψυχίατρος   
9:00-12:00 
Κατόπιν  
ραντεβού 

  

Ω.Ρ.Λ. Κατόπιν ραντεβού 
 

Στο Δημοτικό Ιατρείο του Δήμου Βέροιας  προσφέρονται Υπηρεσίες Πρωτοβάθμιας Φροντίδας  
Υγείας σε ανασφάλιστους και άπορους πολίτες του Δήμου Βέροιας,  από εθελοντές επαγγελματίες 
 υγείας. Για πληροφορίες και ραντεβού για όλα τα ιατρεία οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να τηλεφωνούν  
στο τηλεφωνικό νούμερο 23313-53821 και 53809.  

Για να επισκέπτονται  το Δημοτικό Ιατρείο οι ενδιαφερόμενοι, πρέπει   πρώτα να κλείνουν 
 ραντεβού,  λόγω των περιοριστικών μέτρων κατά του κορωνοϊού (Covid-19).  
 

ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΟ ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ΛΕΙΤΟΥΡΓΙΑΣ 
ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΙΑΤΡΕΙΟΥ ΒΕΡΟΙΑΣ 29/03-02/04/2021 

Με δοξολογία και κατάθεση στεφάνων 
γιορτάστηκε η 25η Μαρτίου στην Βέροια

Την Πέμπτη 25 ο Μαρτίου το πρωί ο Μητροπολίτης Βεροίας, Ναύσης και Καμπανίας κ. 
Παντελεήμων λειτούργησε στον Παλαιό Ιερό Μητροπολιτικό Ναό των Αγίων Αποστόλων Παύ-
λου και Πέτρου Βεροίας επί τη θεομητορική εορτή του Ευαγγελισμού της Θεοτόκου. 

Στο τέλος, τηρουμένων όλων των προβλεπόμενων περιοριστικών μέτρων για την προ-
στασία της δημόσιας υγείας, τελέστηκε Δοξολογία με την ευκαιρία της Εθνικής Εορτής και 
της συμπλήρωσης 200 ετών από της κήρυξης της Επαναστάσεως, παρουσία των τοπικών 
πολιτικών και στρατιωτικών αρχών, ενώ ο Μητροπολίτης αφού ανέγνωσε το μήνυμα της Ιεράς 
Συνόδου της Εκκλησίας της Ελλάδος προσέθεσε και τις δικές του ευχές για την επέτειο.

Οι εκδηλώσεις ολοκληρώθηκαν με κατάθεση στεφάνων στο ηρώο της πόλης.

Συμμετοχή του Λυκείου των Ελληνίδων της Βέροιας στον 
εορτασμό της Εθνικής 
Παλιγγενεσίας

Το Λύκειο των Ελληνίδων συμμετέ-
χοντας στον λαμπρό εορτασμό για την 
200ή επέτειο της Ελληνικής Επανά-
στασης του 1821 παρέστη στην δοξο-
λογία στο παλαιό Μητροπολιτικό Ναό  
με μία νέα κοπέλα, μέλος της χορευτι-
κής ομάδας, ντυμένη με την παραδο-
σιακή αστική φορεσιά της Βέροιας.                    

 Το Λύκειο των Ελληνίδων, αποτίει 
φόρο τιμής στους αγωνιστές του 1821 
που πολέμησαν για την ελευθερία μας, 
κρατά ψηλά την ιστορική μνήμη, διατη-
ρεί και μεταλαμπαδεύει στις νέες γενιές 
τα ήθη, τα έθιμα και τις παραδόσεις 
της πατρίδας μας.

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ 
ΓΗΡΟΚΟΜΕΙΟΥ ΒΕΡΟΙΑΣ  

Το Δ.Σ.και οι Τρόφιμοι της Μ.Φ.Η.``-
Σωσσίδειο Γηροκομείο Βέροιας``, ευχαρι-
στούν θερμά :

-Την κ.Λίζα Λιόλιου,τα τέκνα και την εγ-
γονή της , για την ευγενική προσφορά 1 
πλήρους γεύματος , εις μνήμη συζύγου 
πατέρα και παππού τους Στέφανο Λιόλιο 
, με την συμπλήρωση 6 μηνών από τον 
θάνατό του. 

-Ανώνυμη Κυρία , για την ευγενική προ-
σφορά 1 πλήρους γεύματος , εις μνήμη 
της μητέρας τους , με την συμπλήρωση 40 
ημερών από τον θάνατό της.

-Ανώνυμη Κυρία, για την ευγενική προ-
σφορά πίτες και κουλουράκια , εις μνήμη 
Αθηνάς Λουκά.

-Το Ιχθυοπωλείο κ.Ιωάννη Τσιλιγκε-
ρίδη,για την ευγενική προσφορά 16 Kgr 
Γαλέο , για τις ανάγκες του Γηροκομείου 

Βέροιας.
-Την κ.Οβεζίκογλου Σμαρούλα,για την 

ευγενική προσφορά πίτες και κέικ στους 
Ηλικιωμένους του Γηροκομείου Βέροιας.

-Ανώνυμη Κυρία,για την ευγενική προ-
σφορά φρούτων , για τις ανάγκες του Γηρο-
κομείου Βέροιας.

-Ανώνυμο Κύριο , για την ευγενική προ-
σφορά 4 πίτες , εις μνήμη προσφιλών προ-
σώπων.

-Ανώνυμο Κύριο , για την ευγενική προ-
σφορά 2 πίτες , εις μνήμη προσφιλών προ-
σώπων.  

-Ανώνυμο Κύριο , για την ευγενική προ-
σφορά 13 Kgr Βακαλάο αλμυρό , για τις 
ανάγκες του Γηροκομείου Βέροιας.

-Ανώνυμο Κύριο , για την ευγενική προ-
σφορά 50 αυγών , εις μνήμη προσφιλών 
προσώπων.

-Ανώνυμο Κύριο , για την δωρεά του 
ποσού των 50 Ε, εις μνήμη Προσφιλών 
προσώπων.

Εκ της Δ/νσεως

Ευχαριστήριο του Ομίλου Προστασίας Παιδιού Βέροιας
Tο Δ.Σ. του Ομίλου προστασίας παιδιού Βέροιας ευχαριστεί θερμα :   
1) Τον κύριο Αντώνη Μπεκιάρη  για τη δωρεά των 50 €  αντι στεφάνου στη μνήμη της 

αγαπημένης  του  θείας  Κατερίνας Αγγέλου  -  Γκανάρα
2) Την κυρία Βίκυ Σιδηροπούλου για τηδωρεά 5 λίτρων λαδιού
3) Την  κυρία  Όλγα Παρίση για τη δωρεά των 50 €  ως οικονομική ενίσχυση
4) Την κυρία  Τασούλα Κελεπούρη  για τη δωρεά των 100 € ως οικονομική ενίσχυση
5)  Την κυρία Ειρήνη Ρέππα για τη δωρεά μεγάλης ποσότητας ρούχων.
6)  Τον  κυρίο Αντώνη Νούσιο  για τη δωρεά μεγάλης ποσότητας ντόνατς για τα μηνιαία 

δεματα του Ομίλου

Η Συμβολή της γυναίκας στην 
Επανάσταση του 1821 
ΜΕ ΕΠΙΤΥΧΙΑ ΠΡΑΓΜΑΤΟΠΟΙΗΘΗΚΕ Η ΔΙΑΔΙΚΤΥΑΚΗ ΕΠΙΜΟΡΦΩΤΙΚΗ 
ΗΜΕΡΙΔΑ-ΤΗΛΕΚΔΗΛΩΣΗ ΤΟΥ ΔΗΜΟΥ ΒΕΡΟΙΑΣ

  Με επιτυχία πραγ-
ματοπο ιήθηκε  την 
Πέμπτη, ανήμερα της 
25ης Μαρτίου στ ις 
18:30 η Διαδικτυακή 
Επιμορφωτική Ημερί-
δα-Τηλεκδήλωση του 
Δήμου Βέροιας με θέ-
μα: Η Συμβολή της γυ-
ναίκας στην Επανάστα-
ση του 1821» . Η εκ-
δήλωση διοργανώθηκε 
από το Δήμο Βέροιας 
και το κέντρο Κοινότη-
τας Δήμου Βέροιας σε 
συνεργασία με την Ε-
ταιρία Μελετών, Ιστο-
ρίας και Πολιτισμού του 
Δήμου Βέροιας, στα 
πλαίσια του εορτασμού 
των διακοσίων χρόνων 
από την Επανάσταση 
του 1821, υπενθυμίζο-
ντας και τιμώντας την 
συνεισφορά των Γυναικών στους Αγώνες του Έθνους. 

Ομιλήτριες ήταν η κ.  Ιφιγένεια Βαμβακίδου: Καθηγήτρια Νεότερης Ελληνικής Ιστορίας και Πολιτισμού, της  Σχολής 
Κοινωνικών και Ανθρωπιστικών Επιστημών, Πανεπιστημίου Δυτικής Μακεδονίας , η οποία ανέπτυξε το θέμα: «Φύλο και 
Ιστορία, οι Γυναίκες στην Επανάσταση του ‘21».  και η κ. Ολυμπία Μπέτσα: Φιλόλογος και Γενική Γραμματέας της Ε.Μ.Ι-
.Π.Η η οποία ανέπτυξε το θέμα: «Η προσφορά των γυναικών στα επαναστατικά κινήματα της περιοχής Ημαθίας κατά 
τον 19 αιώνα» 

Παρουσιάστηκε με ιστορικά τεκμηριωμένο και αναλυτικό τρόπο η συνεισφορά των γυναικών , τόσο σε τοπικό επίπε-
δο (Θυσία Ναουσαίων και Βλάχων Ηρωίδων) όσο και σε πανελλαδικό επίπεδο, φωτίζοντας άγνωστες πτυχές της συνει-
σφοράς των γυναικών στην επανάσταση. Παράλληλα προβλήθηκε σχετικό βίντεο με υλικό από το Πολεμικό Μουσείο 
Θεσσαλονίκης και τη συλλογή Νικόλτσιου.

Την εκδήλωση χαιρέτησαν η αντιδήμαρχος Κοινωνικής Προστασίας, Υγείας και Εθελοντισμού, κ. Γεωργία Μπατσαρά, 
η αντιδήμαρχος Παιδείας και Ισότητας των Φύλων, κ. Συρμούλα Τζήμα που είχαν και την ευθύνη της διοργάνωσης, ό-
πως επίσης και ο πρόεδρος της Ε.Μ.Ι.Π.Η. κ. Εμμανουήλ Ξυνάδας.
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Ενέργεια: Διατροφικοί κανόνες 
για να την διατηρήσετε στα ύψη

Όταν πρό -
κειται για την 
ενίσχυση της 
ενέργειας μέσω 
της διατροφής, 
ορισμένα τρόφι-
μα είναι καλύτε-
ρα από τα άλλα. 
Εάν αισθάνεστε 
τα ενεργειακά 
σας επίπεδα να 
πέφτουν μέρα 
με την ημέρα, ίσως έχει έρθει η στιγμή να προσέξετε τι τρώτε 
κατά την διάρκεια μιας μέρας, σύμφωνα με τους ειδικούς.

Οι διατροφικοί κανόνες για «boost» στην ενέργεια
Θα πρέπει να εξετάσετε ολόκληρη τη διατροφή σας εάν 

θέλετε να διατηρήσετε υψηλή την ενέργειά σας καθ’όλη την 
διάρκεια μιας εβδομάδας ενώ ο καφές δεν αποτελεί τον μο-
ναδικό τρόπο για να την ενισχύσετε, σύμφωνα με την διαιτο-
λόγο Tracy Lockwood Beckerman.

Τρόφιμα με χαμηλό γλυκαιμικό δείκτη
«Τα τρόφιμα με χαμηλό γλυκαιμικό δείκτη δεν θα προκα-

λέσουν απότομες διακυμάνσεις στα επίπεδα σακχάρου στο 
αίμα, πράγμα που θα σας οδηγήσει σε πιο σταθερά επίπεδα 
ενέργειας» εξηγεί η ίδια.«Αναζητήστε τρόφιμα με χαμηλό 
γλυκαιμικό δείκτη και υψηλή περιεκτικότητα σε ίνες όπως το 
μπρόκολο, το κουνουπίδι, τα καρότα, τους ξηρούς καρπούς 
αλλά και τα υγιεινά λιπαρά που αγαπούν την καρδιά σας» 
επισημαίνει.Το καστανό ρύζι και άλλοι σύνθετοι υδατάνθρα-
κες, όπως το κινόα, τα φασόλια και η βρώμη αποτελούν 
εξαιρετικές «πηγές» ενέργειας. «Το καστανό ρύζι έχει υψηλή 
περιεκτικότητα σε φυτικές ίνες και χαμηλό γλυκαιμικό δείκτη, 
συμβάλλοντας στη ρύθμιση των επιπέδων σακχάρου στο αί-
μα, διατηρώντας τα επίπεδα της ενέργειας σας σταθερά καθ 
‘όλη τη διάρκεια της ημέρας».

Πιείτε νερό
«Το σώμα σας αποτελεί στο 70% από νερό» σημειώνει 

η Tracy Lockwood Beckerman. «Εάν είμαστε αφυδατωμένοι 
ή δεν πίνουμε αρκετό νερό, τότε κατά πάσα πιθανότητα θα 
αισθανθείτε αργοί και χωρίς ενέργεια.

Έχει αποδειχθεί ότι η κατανάλωση νερού είναι απαραί-
τητη για να διατηρηθεί το ανθρώπινο σώμα σε εύρυθμη 
λειτουργία και η έλλειψη νερού μπορεί να σας αφήσει να 
αισθάνεστε κουρασμένοι ενώ ταυτόχρονα εντείνεται και το 
αίσθημα της πείνας.Έτσι την επόμενη φορά που θα αισθαν-
θείτε κουρασμένοι, δοκιμάστε να πιείτε ένα ποτήρι νερό.

Μην πατάτε «skip» στο πρωινό
Η κατανάλωση πρωινού θα «ξυπνήσει» το σώμα αλλά και 

τον μεταβολισμό σας, όπως επισημαίνουν οι διαιτολόγοι. «Το 
πρωινό με υψηλή περιεκτικότητα σε πρωτεΐνες, σύνθετους υ-
δατάνθρακες και υγιές λίπος θα σας βοηθήσει να αισθανθείτε 
πιο γεμάτοι, πιο ενεργητικοί καθ’όλη την διάρκεια της ημέρας 
ενώ θα μειωθεί και η επιθυμία σας για ζαχαρούχα τρόφιμα».

«Φάτε μικρά και συχνά γεύματα ανάλογα με το πόσο 
πεινάτε, καθώς μελέτες έχουν δείξει ότι η κατανάλωση με-
γαλύτερων γευμάτων ειδικά στο μεσημεριανό γεύμα μπορεί 
να οδηγήσει το απόγευμα σε απότομη πτώση του επίπεδου 
του σακχάρου στο αίμα» αναφέρει χαρακτηριστικά η Tracy 
Lockwood Beckerman.Τα αυγά, το γιαούρτι και οι μπανάνες 
προσφέρουν μια απολαυστική ενίσχυση στα ενεργειακά σας 
επίπεδα. Τα αυγά είναι γεμάτα πρωτεΐνες, η οποία παρέχει 
μια σταθερή πηγή ενέργειας, χωρίς να προκαλεί απότομες 
διακυμάνσεις στο σάκχαρο στο αίμα και την ινσουλίνη.

Το γιαούρτι περιέχει επίσης πρωτεΐνη και ενισχύει το 
αίσθημα κορεσμού ενώ οι μπανάνες αποτελούν εξαιρετική 
«πηγή» υδατανθράκων υψηλής ποιότητας, καλίου και Β6 – 
φυσικών ενισχυτών ενέργειας.

Περιορίστε την κατανάλωση αλκοόλ
Γνωστές είναι οι επιδράσεις του αλκοόλ στην υγεία ενώ 

μπορεί να επηρεάσει σημαντικά και τα επίπεδα ενέργειάς 
μας. Όπως επισημαίνει η δημοφιλής διαιτολόγος, «το αλκοόλ 
επιβραδύνει την εγκεφαλική δραστηριότητα και μπορεί να 
προκαλέσει υπνηλία ακριβώς την επόμενη ημέρα, αφού το 
καταναλώσουμε».

Με φειδώ η καφεΐνη
Οι ειδικοί δεν συνιστούν να «κόψουμε» εντελώς την κα-

φεΐνη, προτείνουν ωστόσο να την καταναλώνουμε με φειδώ, 
καθώς σε υπερβολικές ποσότητες μπορεί να μην αντιδρούμε 
στις διεγερτικές της επιδράσεις.

Προσπαθήστε  να αλλάζετε τον καφέ σας με ένα φλιτζάνι 
πράσινο τσάι ή με matcha μία φορά στο τόσο, ώστε να μην 
συνηθίζετε σε μεγάλες ποσότητες καφέ.

πηγή: vita.gr

Είναι δυο βελόνες και τρέχουν 
στην ανηφόρα.

Τότε περνάει ένας σκατζόχοιρος 
από δίπλα τους και λέει η μία βελό-
να στην άλλη:

- Το χάσαμε το λεωφορείο!!

Ο μικρός τηλεφωνά στην αστυ-
νομία:

-Αστυνομία, ελάτε γρήγορα, ο 
πατέρας μου πλακώνεται με τον 
γείτονα, δύο ώρες τώρα

-Δύο ώρες; Μα καλά, γιατί δεν 
μας τηλεφώνησες νωρίτερα;

-Νωρίτερα νικούσε...!

Καλαμαράκια 
κοκκινιστά με 
μακαρόνια

Υλικά
2 μερίδες
500 γρ καλαμαράκια
1 ξερό κρεμμύδι
3 σκελίδες σκόρδο
500 γρ μακαρόνια
 της αρεσκείας μας
4 κ.σ ψιλοκομμένη ντομάτα
1 κ.σ ντοματοπολτό
Λίγο κόκκινο κρασί 
(περίπου 3 σφηνάκια)
Λάδι
Αλάτι,πιπέρι
2 φύλλα δάφνης
3 κόκκους μπαχάρι
Λίγο άνηθο
Νερό (περίπου 500ml)

Εκτέλεση
Βάζουμε λάδι στο σκεύος, 

το ψιλοκομμένο κρεμμύδι, το 
σκόρδο τα αφήνουμε για 2’

Στη συνέχεια προσθέτουμε 
την ψιλοκομμένη ντομάτα, τον 
πολτό, τα καλαμαράκια και το 
κρασί, το αφήνουμε για 5-6’ 
να εξατμιστεί το κρασί.

Προσθέτουμε τα υπόλοιπα 
υλικά και το νερό εκτός από 
τα μακαρόνια, το αφήνουμε να 
βράσει για περίπου 20’

Τέλος, προσθέτουμε τα μα-
καρόνια της επιλογής μας και 
το ανακατεύουμε συνεχώς έ-
ως ότου το φαγητό μας είναι 
έτοιμο.

ΟΡΙΖΟΝΤΙΑ
1.Μικρή ανάγλυφη πλάκα που προσφέρεται συ-

νήθως ως αναμνηστικό – Δήθεν, φαινομενικά (επίρρ)
2.Ο λόγος για τον οποίο συμβαίνει κάτι -  «Μο-

ντέρνοι…»: παλιά ταινία του Τσάρλι Τσάπλιν.
3.Αιγυπτιακή μυθική θεότητα – Θαμπός, μη διαυ-

γής αυτός – Ανώτατο Ναυτικό Συμβούλιο.
4. «… Μπολένα»: έργο του Ντονιτσέτι – Αξεπέρα-

στα στο είδος τους.
5.Κι έτσι η πίσσα – Γερμανός… κύριος.
6.Οι αναφερόμενοι σε μια εποχή – Νόμος του 

ηλεκτρισμού.
7.Επιφώνημα τραγωδιών – Η πρωτεύουσα της 

Κένυα.
8.Οι χορδές του μπουζουκιού – Αιώνιες, παντο-

τινές.
9.Είδος καλλωπιστικού φυτού – Στάθηκε αφορμή 

για το θάνατο του Ηρακλή.
10.Μια βυζαντινή νότα – Προτρεπτικό μόριο – Ε-

ξωγήινος του σινεμά.
11.Το ξενοδοχείο ξενικά – Αυτό που συμβαίνει σε 

καθορισμένα χρονικά διαστήματα.
12.Επικίνδυνα… ποταμάκια – «… όρισες έρωτα»: 

τραγούδι του Μουζάκη με τον Σώτο Παναγόπουλο.

ΚΑΘΕΤΑ
1.Τρομοκρατικός είναι αυτός.
2.Λέγεται η Κανέλλη – Κι έτσι το καζάνι.
3.Βιομηχανική πόλη του Βελγίου - … Μέιλ: βρετα-

νική εφημερίδα – Εκτελεστικό γραφείο (αρχικά).
4.Έγχορδο μουσικό όργανο – Τα μέρη του σκά-

φους που βρίσκονται γύρω από την ίσαλη γραμμή.
5.Εξωραϊστικός Αθλητικός Όμιλος – «Ο στρίγκλος 

που έγινε…»: ταινία με τον Κωνσταντάρα.
6.Παλαιότερα λεγόταν Ζητούνι – Κάποιοι πιστεύ-

ουν ότι υπάρχουν και εξωγήινα.
7.Αυτά που δεν έχουν ακόμη συσκευαστεί σε 

κοφίνια.
8.Γερμανός φιλόσοφος – Σουηδικό νόμισμα – Ελ-

ληνικό κέντρο κινηματογράφου.
9.Η πιο κοινή ερώτηση – Αυτά που δε σκεπάστη-

καν με χιόνι.
10.Κίνηση αρσιβαρίστα  - Η σκέψη του… διαβά-

στηκε – Ιταλικό άρθρο.
11.Κόβω, πελεκώ κάτι σε μεγάλα κομμάτια.
12.Η τρίτη σύζυγος του Μωάμεθ – Του αξίζει να 

τον μισούν.

stayrolexakias.gr
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Κηδεύτηκε την Παρασκευή 26 
Μαρτίου 2021 στις 11.30 π.μ. σε στε-
νό οικογενειακό κύκλο λόγω απαγό-
ρευσης συναθροίσεων, από τον Ιερό 
Ναό Υπαπαντής του Κυρίου Βέροιας 
η Χριστίνα Δημ. Ουκουμούς σε ηλι-
κία 21 ετών.

ΚΗΔΕΙΕΣ
Κηδεύτηκε το Σάββατο 27 Μαρτίου 

2021 στις 11.00 π.μ. σε στενό οικογε-
νειακό κύκλο λόγω απαγόρευσης συ-
ναθροίσεων, από τον Μητροπολιτικό 
Ναό Βέροιας ο Αθανάσιος Γιαμάς, 
δικηγόρος σε ηλικία 69 ετών.

Κηδεύτηκε την Πέμπτη 25 Μαρ-
τίου 2021 στις 4.00 μ.μ. σε στενό 
οικογενειακό κύκλο λόγω απαγόρευ-
σης συναθροίσεων, από τον Ιερό 
Ναό Αγίου Αντωνίου ο Δημήτρης 
(Τάκης) Κάτσιος σε ηλικία 60 ετών.

Κηδεύτηκε την Παρασκευή 26 Μαρ-
τίου 2021 στις 11.15 π.μ. σε στενό 
οικογενειακό κύκλο λόγω απαγόρευ-
σης συναθροίσεων, από τον Ιερό Ναό 
Αγίων Αναργύρων Βέροιας η Σύρμω 
Μπαρμπαρούση σε ηλικία 85 ετών.

Κηδεύτηκε το Σάββατο 27 Μαρτίου 
2021 στις 11.15 π.μ. σε στενό οικογε-
νειακό κύκλο λόγω απαγόρευσης συ-
ναθροίσεων, από τον Ιερό Ναό Αγίου 
Γεωργίου στο Μακρύγιαλο Πιερίας η 
Ζωή Ατματζίδου σε ηλικία 78 ετών.

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΑ  
ΦΙΛΟΠΤΩΧΟΥ

Το Διοικητικό Συμβούλιο και οι τρόφιμοι της Φιλοπτώχου 
Αδελφότητος Κυριών Βέροιας, ευχαριστούν για την ευγενική 
τους προσφορά:

1)Τις κυρίες Ελένη και Κατερίνα Παπαλεξανδροπού-
λου-Χατζημάμογλου, για τη δωρεά των 150 ΕΥΡΩ, στη μνή-
μη της Τζένης Τσακνακοπούλου.

2) Ανώνυμη κυρία για τη δωρεά των 100 ΕΥΡΩ, στη μνή-
μη του συζύγου της Βασίλη, με τη συμπλήρωση τριών ετών 
από το θάνατό του.

3) Την κ. Μάγδα Δημητρακάκη, για τη δωρεά των 100 ΕΥ-
ΡΩ, στη μνήμη του συζύγου της.

4) Την κ. Βαφείδου Σμαρώ για τη δωρεά των 50 ΕΥΡΩ 
στη μνήμη της αγαπημένης φίλης της Τζένης Τσακναποπού-
λου, αντί στεφάνου.

5) Την οικογένεια της Στυλίδου Χριστίνας, για τα έξι κιλά κιμά 
και το ψωμί των τροφίμων για δύο μέρες,  για ένα γεύμα στη 
μνήμη της, με τη συμπλήρωση οκτώ ετών από το θάνατό της.

6) Ανώνυμο κύριο για τα τέσσερα λίτρα λάδι.
7)Ανώνυμο κύριο για ένα τσουβάλι ψωμιά.
8) Την κ. Παπαγιάννη Βασιλική για τα δύο πεντάλιτρα λάδι.
9) Ανώνυμη κυρία για ένα τσουβάλι κρεμμύδια.
10)Ανώνυμη κυρία για τα δύο κιλά κρέας και μακαρόνια.

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ
Το Διοικητικό Συμβούλιο της Πρωτοβουλίας για το Παιδί 

ευχαριστεί θερμά:
1.Τον κύριο Χρήστο Αγγελόπουλο για τη δωρεά 150€ 

στη μνήμη Στράτου Χατζηευστρατόγλου.
2.Την κυρία Μαρία Σούλου για την οικονομική ενίσχυση 

με ποσό 150€.
3.Την κυρία Καλογρά  Μαρίνα για τη δωρεά 50€.
4.Το Δίκτυο Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Αρωγής και το 

Ξενοδοχείο Porto Palace για την προσφορά 30 κομοδίνων.
5.Τον κύριο Παναγιώτη Νικολέτο για τη δωρεά χρηματι-

κού ποσού στη μνήμη Στράτου Χατζηευστρατόγλου.
6.Τον κύριο Ορέστη Λυμπέρη για τη δωρεά χρηματικού 

ποσού στη μνήμη Στράτου Χατζηευστρατόγλου.
7. Τον κύριο Γεώργιο Ματζιαράκη για την οικονομική ενί-

σχυση με ποσό 30€.
8. Τον κύριο Γρηγόριο Κώτση για την οικονομική ενίσχυ-

ση με ποσό 16€.
9. Την κυρία Ελένη Νάκη για τη δωρεά 20€.
10.Την εταιρεία ΕΥΓΕ για την προσφορά 4 κιλών σαλά-

τας ταραμά.
11. Ανώνυμη κυρία για την προσφορά πιτσών και ανα-

ψυκτικών.
12. Ανώνυμη κυρία για την προσφορά δύο παιδικών πο-

δηλάτων και ενός παρκοκρέβατου.
13. Ανώνυμη κυρία για την προσφορά ενός κρεβατιού, 

ενός τραπεζιού τηλεόρασης και μιας κατσαρόλας.
14.Ανώνυμη κυρία για την προσφορά ενός διπλού κρε-

βατιού.
ΑΠΟ ΤΟ Δ.Σ. Συλλυπητήριο του Δικηγορικού 

Συλλόγου Βέροιας
Ο Πρόεδρος, το Δ.Σ. και τα μέλη του Δικηγορικού Συλλόγου Βέροιας α-

ποχαιρετούμε τον συνάδελφό μας Θανάση Γιαμά που έφυγε από τη ζωή στις 
26 Μαρτίου 2021. Δυστυχώς ο θάνατος του Θανάση ήρθε λίγες μέρες μετά 
τον θάνατο του συναδέλφου μας Χρύσανθου Παπαδόπουλου και ελάχιστους 
μήνες από τότε που θρηνήσαμε τον χαμό των αγαπημένων μας μελών Γεωρ-
γίου Παπαδόπουλου, Ισαάκ Σιδηρόπουλου, Σωτήρη Αθανασίου και Παύλου 
Πετρομελίδη.

Στη δύσκολη συγκυρία που βιώνουμε όλοι και εξαιτίας των απαγορεύ-
σεων που επιβλήθηκαν θα κατατεθεί στεφάνι στη σορό ως ελάχιστη τιμή 
στη μνήμη του, μαζί με τα συλλυπητήρια στη σύζυγό και τα παιδιά του. Στην 
εξόδιο ακολουθία, λόγω των περιοριστικών μέτρων, θα παραστούν ο Πρόε-
δρος Φώτης Καραβασίλης και ο Αντιπρόεδρος Κωνσταντίνος Μηνόπουλος.

ΓΙΑ ΤΟ Δ.Σ.
Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΕΝ. ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ

ΦΩΤΗΣ ΚΑΡΑΒΑΣΙΛΗΣ  ΦΩΤΕΙΝΗ ΚΥΡΤΣΙΟΥ

ΕΥΧΑΡΙΣΤΗΡΙΟ
Ευχαριστούμε θερμά το ιατρικό και νοσηλευτι-

κό προσωπικό του Νοσοκομείου Βέροιας, για τις 
υπηρεσίες και τη φροντίδα που πρόσφεραν στον 
πατέρα μας, Νικόλαο Σίμο κατά τη νοσηλεία του, 
στην παθολογική κλινική του Νοσοκομείου. Με 
βαθιά συγκίνηση και ευγνωμοσύνη θα θέλαμε να 
ευχαριστήσουμε, συγγενείς και φίλους που μας 
συμπαραστάθηκαν στο πένθος μας.

Τα παιδιά,
Μιμίκα και Αλέξανδρος Σίμου

ανακοινώσεις

Δευτέρα 29/03/2021 
14:30-21:00 ΣΙΜΟΥ ΜΙΜΙΚΑ ΚΑΠΠΟΥ 4 (πεζό-

δρομος αγοράς) 23310-73124
14:30-21:00 ΜΟΥΡΤΖΙΛΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΡΕ-

ΜΠΕΣΙΝΑΣ 20 - ΚΤΕΛ 23310-27355
19:00-21:00 ΠΟΡΦΥΡΗ ΑΝΝΑ ΚΑΡΑΤΑΣΟΥ 19 

(κοντά στο 6ο Δημοτικό σχολείο) 23310-66755
21:00-08:00 ΠΟΡΦΥΡΗ ΑΝΝΑ ΚΑΡΑΤΑΣΟΥ 19 

(κοντά στο 6ο Δημοτικό σχολείο) 23310-66755

Τρίτη 30/03/2021 
13:30-17:30 ΠΙΣΚΙΛΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΗΤΡΟΠΟ-

ΛΕΩΣ 20 23310-23416
21:00-08:00 ΜΑΖΑΡΑΚΗ ΔΗΜ.ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΑ 

ΠΑΠΑΓΟΥ - ΔΙΠΛΑ ΣΤΟ ΓΕΝ.ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ 
23310-23200

Τετάρτη 31/03/2021 
14:30-21:00 ΒΕΧΤΣΑΛΗ ΔΗΜΗΤΡΑ ΕΜΜ.ΠΑΠ-

ΠΑ 19 ΚΑΙ ΜΟΡΑΒΑ (έναντι ΙΚΑ) 23310-64102
14:30-21:00 ΖΕΡΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ & ΣΙΑ Ο.Ε. ΚΟ-

ΝΙΤΣΗΣ 15 ΚΑΙ ΕΜΜ. ΖΑΧΟΥ ΓΩΝΙΑ(περ ΚΤΕΛ) 
23310-62163

19:00-21:00 ΤΡΟΧΟΠΟΥΛΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΕΝΙ-
ΖΕΛΟΥ 32 23310-22968

Πέμπτη  01/04/2021 
13:30-17:30 ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΥ ΣΟΦΙΑ & ΣΙΑ Ο.Ε. 

ΠΙΕΡΙΩΝ 7 (απέναντι από βενζινάδικο Γαλάνη) 
23310-73324

21:00-08:00 ΝΕΔΕΛΚΟΥ (ΟΥΤΑ) ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
ΜΟΡΑΒΑ 1 (δίπλα στο ΙΚΑ) 23310-66649

Παρασκευή 02/04/2021 
13:30-17:30 ΖΑΜΑΝΗ ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΒΕΝΙΖΕ-

ΛΟΥ 26 23310-24123
21:00-08:00 ΚΑΛΟΥΔΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ ΜΟ-

ΡΑΒΑ 3 (έναντι ΙΚΑ) 23310-27507

Σάββατο 03/04/2021 
08:00-14:30 ΑΥΓΕΡΟΠΟΥΛΟΥ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ 

ΤΡΕΜΠΕΣΙΝΑΣ 26 (6ο Δημοτικό σχολείο) 23310-
29101

08:00-14:30 ΠΟΤΑΜΟΠΟΥΛΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΠΙΕ-
ΡΙΩΝ 44 23310-26914

08:00-14:30 ΛΙΑΚΟΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΙΜΩΝΟΣ 1-
3 ΠΡΟΜΗΘΕΑΣ (πιάτσα ταξί) 23310-72677

14:30-21:00 ΘΩΙΔΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ 82 
23310-67530

19:00-21:00 ΚΟΥΠΑΤΣΙΑΡΗ ΜΑΡΙΑ ΒΙΚΕΛΑ 10 - 
ΚΕΝΤΡΙΚΗΣ ΓΩΝΙΑ 23310-28491

21:00-08:00 ΚΟΥΠΑΤΣΙΑΡΗ ΜΑΡΙΑ ΒΙΚΕΛΑ 10 - 
ΚΕΝΤΡΙΚΗΣ ΓΩΝΙΑ 23310-28491

Κυριακή 04/04/2021 
08:00-14:30 ΚΟΥΡΚΟΥΤΑ ΝΙΚΟΛΕΤΑ ΠΙΝΔΟΥ 

15 ΚΑΙ ΚΑΡΑΤΑΣΟΥ ΓΩΝΙΑ 23310-65931
14:30-21:00 ΚΑΛΑΪΤΖΙΔΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΡΑΣ 

10 (κοντά στα ΚΤΕΛ) 23310-62989
19:00-21:00 ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΚΑΡΑ-

ΤΑΣΟΥ 19 (κοντά στο 6ο Δημοτικό σχολείο) 23310-
66755

21:00-08:00 ΝΙΚΟΛΑΪΔΗΣ ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΚΑΡΑ-
ΤΑΣΟΥ 19 (κοντά στο 6ο Δημοτικό σχολείο) 23310-
66755

ΦΑΡΜΑΚΕΙΑ



Δευτέρα 29 Μαρτίου 2021

Για την προβολή σας επικοινωνήστε
στο τηλ. 23310 71177

ή στείλτε email:  verker93@gmail.com
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«Γαλανόλευκο» το Δημαρχείο και τα παλιά δικαστήρια Βέροιας
ΣΤΟ ΠΛΑΙΣΙΟ ΤΗΣ ΜΕΓΑΛΗΣ ΕΠΕΤΕΙΟΥ ΤΩΝ 200 ΧΡΟΝΩΝ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΠΑΝΑΣΤΑΣΗ ΤΟΥ 1821

Με τα χρώματα της Ελληνικής σημαίας, το λευκό και το κυανό, ντύθηκε 
το κτίριο του Δημαρχείου Βέροιας, στο πλαίσιο της μεγάλης επετείου των 
200 χρόνων από την Επανάσταση του 1821.

Η εντυπωσιακή φωταγώγηση στο ιστορικό κτίριο της Βέροιας, έδρα 
του δήμου, θα είναι ορατή τόσο σήμερα τις βραδινές ώρες, παραμονή της 
Εθνικής Επετείου, όσο και αύριο μετά το απόγευμα, ανήμερα του διπλού 
Εορτασμού της 25ης Μαρτίου και του Ευαγγελισμού της Θεοτόκου. 

Η φωταγώγηση έγινε με πρωτοβουλία του Δημάρχου Βέροιας, Κωνστα-
ντίνου Βοργιαζίδη, και κοσμεί την πλευρά της Πλατείας Δημαρχείου, στέλ-
νοντας το μήνυμα για τον αγώνα που σηματοδότησε την πρώτη απελευθε-
ρωτική κίνηση για εθνική ανεξαρτησία.

Τον ειδικό φωτισμό που μετατρέπει τον τοίχο του Δημαρχείου σε ελλη-
νική σημαία συνοδεύει οπτικό υλικό με φωτογραφίες αγωνιστών του ’21, 
αποτίνοντας φόρο τιμής για τη θυσία τους 200 χρόνια πριν.
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